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ZAPISNIK 
 

s 14. sjednice Skupštine Istarske županije, održane 02. ožujka 2023. godine (četvrtak), u 
Spomen domu u Pazinu.  
Sjednicu je u 10,00 sati otvorila predsjednica Skupštine Sandra Ćakić Kuhar.  
 
PRISUTNI – ODSUTNI: 

Red 
br. 

VIJEĆNIK 
 

LISTA PRIMJEDBE 

1. Valter Drandić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan 

2. Sandra Čakić Kuhar IDS –  ISU  – Zeleni prisutna 

3. Hani Glavinić IDS –  ISU  – Zeleni prisutna  

4. Marija Kadoić Balaško IDS –  ISU  – Zeleni prisutna 

5. Marinela Bašić IDS –  ISU  – Zeleni prisutna  

6. Alen Gržinić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan 

7. Tereza Banić IDS –  ISU  – Zeleni prisutna 

8.  Vedrana Gregorović Hrvatin IDS –  ISU  – Zeleni prisutna  

9. Ivana Špadijer  IDS –  ISU  – Zeleni prisutna 

10. Ivan Jakovčić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan  

11. Tamara Brussich IDS –  ISU  – Zeleni prisutna 

12. Zdenko Pliško IDS –  ISU  – Zeleni prisutan  

13. Hana Jurić IDS –  ISU  – Zeleni prisutna 

14.  Mr.sc.Robert Velenik IDS –  ISU  – Zeleni prisutan 

15. Vili Rosanda IDS –  ISU  – Zeleni odsutan 

16. Đina Šverko IDS –  ISU  – Zeleni prisutna 

17. Marianna Jelicich Buić IDS –  ISU  – Zeleni prisutna  

18. Miloš Bajić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan 

19. Muhamed Muratagić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan 

20.  Bruno Stermotić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan 

21. Davor Komar IDS –  ISU  – Zeleni prisutan  

22. Ivica Mikulčić IDS –  ISU  – Zeleni prisutan 

23. Irena Peruško IDS –  ISU  – Zeleni prisutna 

24. Igor Belas SDP prisutan 

25. Antonella Degrassi SDP prisutna 

26. Vili Bassanese SDP prisutan 

27. Goran Subotić SDP  prisutan 

28. Marko Ferenac SDP  prisutan 

29. Goran Hrvatin SDP  prisutan 

30. Mauro Jurman SDP  prisutan 

31. Jasna Opačak HDZ prisutna 

32. Milan Košara HDZ opravdano 
odsutan 

33. Ivica Ćošković HDZ prisutan 

34. Dr.sc. Mario Bratulić HDZ prisutan 

35. Mr.sc.Tatjana Tomaić HDZ prisutna 

36. Ilirjana Croata Medur HDZ prisutna 

37. Koviljka Aškić Nezavisna  prisutna 

38. Slaven Boljun MOŽEMO! - Zelena alternativa - ORaH- NL prisutan 

39. Renato Kalac MOŽEMO! - Zelena alternativa - ORaH- NL prisutan 



                                                             
 

  
  
 
OSTALI PRISUTNI: 
 
BORIS MILETIĆ, župan Istarske županije 
JESSICA ACQUAVITA, zamjenica župana iz reda talijanske nacionalne manjine 
IVAN GLUŠAC, pročelnik Kabineta župana 
GORDANA ANTIĆ dr. med, pročelnica Upravnog odjela za zdravstvo i socijalnu skrb 
Mr.sc. BARBARA ŠKREBLIN BOROVČAK, pročelnica Upravnog odjela za proračun i financije 
Dr.sc. MIRKO RADOLOVIĆ, pročelnik Upravnog odjela za održivi razvoj 
TEA BATEL, pročelnica Upravnog odjela za talijansku nacionalnu zajednicu i druge etničke 
skupine 
IVANA MIHALIĆ FABRIS, pročelnica Upravnog odjela za prostorno uređenje i gradnju 
VLADIMIR TORBICA, pročelnik Upravnog odjela za kulturu i zavičajnost 
GABRIJELA MEZULIĆ, pročelnica Upravnog odjela za opću upravu i imovinsko-pravne 
poslove 
Dr.sc. EZIO PINZAN, pročelnik Upravnog odjela za poljoprivredu, šumarstvo, lovstvo, 
ribarstvo i vodno gospodarstvo 
NADA PRODAN MRAKOVIĆ, pročelnica Upravnog odjela za turizam 
PATRICIA PERCAN pročelnica Upravnog odjela za obrazovanje, sport i tehničku kulturu 
VESNA IVANČIĆ, pročelnica Stručne službe Skupštine  
MELITA FERENČIĆ, pomoćnica pročelnice Stručne službe Skupštine 
ELENA BOŽAC ČUJIĆ, službenica koja obavlja poslove pročelnice Upravnog odjela za 
gospodarstvo  
Alen Klabot, Načelnik Policijske uprave istarske  
Dino Kozlevac, načelnik Stožera civilne zaštite Istarske županije  
 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR, predsjednica Skupštine, IDS, Pozdravlja prisutne. Otvara 14. 
sjednicu Skupštine Istarske županije. Daje nekoliko uvodnih informacija. Dana 1. ožujka 
održan je međustranački kolegij na kojem su sudjelovali predstavnici klubova IDS-ISU-Zeleni, 
HDZ te Možemo!-Orah-Nova ljevica kako i zamjenik župana Tulio Demetlika. Tema kolegija 
bilo je osnivanje Etičkog odbora i Vijeća časti Skupštine Istarske županije.  
Podsjeća kako je na zadnjoj sjednici Skupštine dana informacija kako je raspisan Javni poziv 
za predlaganje kandidata za imenovanje predsjednika/ce Etičkog odbora i predsjednika/ce i 
članova/ice Vijeća časti Skupštine Istarske županije. Na javni poziv nije se javilo dovoljno 
kandidata/kinja pa još jednom poziva sve one koji su zainteresirani i one koji zadovoljavaju 
uvjete poziva da se prijave budući da će poziv biti ponovno raspisan.  
Daje informaciju da je Skupštini prethodilo održavanje sjednica Skupštinskih radnih tijela i to 
u petak 24.02. Odbora za društvene djelatnosti, i Odbora za gospodarstvo i turizam, u 
ponedjeljak 27:02. Odbora za prostorno uređenje i graditeljstvo te Komisije za izbor i 
imenovanja, u utorak 28. 02. Komisije za priznanja i Odbora za proračun i financije te u 
četvrtak 02. 03. prije same sjednice Odbor za međunarodnu suradnju i europske poslove te 
Mandatno – Verifikacijska komisija.  
 
Poziva pročelnicu Stručne službe Skupštine Vesnu Ivančić da izvrši prozivku vijećnika i 
vijećnica. Nakon prozivke konstatira kako je prisutno 37 (nakon dolaska još nekoliko vijećnika 
39) od 41 vijećnika i vijećnica Istarske županije.  
 
 

40. Fedor Kompas MOŽEMO! - Zelena alternativa - ORaH- NL prisutan  

41. Ivan Iskra MOŽEMO! - Zelena alternativa - ORaH- NL prisutan 



                                                             
 

Predlaže sljedeći: 
 

DNEVNI RED 
 

1. Verifikacija zapisnika sa 13. sjednice Skupštine Istarske županije 
2.   

a) Prijedlog Odluke o stavljanju mandata člana Skupštine Istarske županije u 
mirovanje  

b) Prijedlog Rješenja o verifikaciji mandata vijećnika/vijećnice Skupštine Istarske 
županije 

c) Svečana prisega vijećnika/vijećnice Skupštine Istarske županije 

3. Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije  
4. Informacija o stanju sigurnosti na području istarske županije u 2022. godini 
5. Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima, načinu financiranja i rasporedu sredstava za 

decentralizirane funkcije za zdravstvene ustanove u 2023. godini 
6. Prijedlog Zaključka o utvrđivanju Popisa prioriteta za raspored sredstva 

decentraliziranih funkcija u 2023. godini između zdravstvenih ustanova nad kojima 
Istarska županija ima osnivačka prava.  

7. Prijedlog Odluke o minimalnim standardima, kriterijima, mjerilima i načinu financiranja 
decentraliziranih funkcija domova za starije osobe za 2023. godinu 

8. Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja decentraliziranih funkcija 
osnovnog školstva za 2023. godinu 

9. Prijedlog Odluke kriterijima, mjerilima i načinu financiranja decentraliziranih funkcija 
srednjih škola i učeničkih domova za 2023. godinu  

10. Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na Odluku Upravnog vijeća Specijalne 
bolnice Rovinj o dugoročnom kreditnom zaduženju za financiranje Adaptacije zgrada 
bolnice i nabavku opreme prenamjenom Upravne zgrade u Odjel za dječju 
rehabilitaciju - IV zaduženje 

11. Prijedlog Odluke o dodjeli grba Istarske županije 
12. Prijedlog Odluke o zamjeni nekretnina k.č. br. 10238 k.o. Rovinj u vlasništvu Istarske 

županije (lječilišni – gradski bazen) i 1499/1829 dijela k.č. br. 9158/29 k.o. Rovinj u 
vlasništvu Grada Rovinja (Strukovna škola Eugen Kumičić Rovinj)  

13. Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o imenovanju Povjerenstva za praćenje izvršavanja 
odluka i ugovora o koncesijama na pomorskom dobru u Istarskoj županiji  

14. Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o davanju koncesija na pomorskom dobru u svrhu 
gospodarskog korištenja morskih površina za uzgoj školjkaša i riba  

15. Prijedlog Odluke o ispravku Odluke o izmjeni i dopuni Odluke o davanju koncesije na 
pomorskom dobru u svrhu izgradnje i gospodarskog korištenja luka posebne namjene 
u Vrsaru 

16. Prijedlog Obavijesti o namjeri davanja koncesije na pomorskom dobru za gospodarsko 
korištenje plaže na dijelu k.č. br. 1076/3 k.o. Rabac 

17. Prijedlog Obavijesti o namjeri davanja koncesije na pomorskom dobru za gospodarsko 
korištenje na dijelu k.č. br. 1075 k.o. Rabac 

18. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Tršćanskog memoranduma o održivosti, energiji i 
okolišu 

19. Prijedlog Zaključka o donošenju prijedloga Istarske županije za izradu dopune 
Nacionalnog plana specijalističkog usavršavanja zdravstvenih radnika za petogodišnje 
razdoblje (2020. – 2024. godine) 



                                                             
 

20. Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o visini turističke pristojbe po osobi i noćenju i visini 
godišnjeg paušalnog iznosa turističke pristojbe za općine i gradove na području 
Istarske županije za 2024. godinu 

21. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti mr. sc. Zvjezdani Hautz-Quaranta za promjenu 
prostora obavljanja javne zdravstvene službe - djelatnosti ortodoncije.  

22. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Godišnje analize stanja sustava Civilne zaštite na 
području Istarske županije za 2022. godinu 

23. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Godišnjeg plana razvoja sustava civilne zaštite na 
području Istarske županije za 2023. godinu  

24. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Programa održavanja Sustava javnog navodnjavanja 
Valtura 2023. godinu 

25. Prijedlog Odluke o dopuni djelatnosti Ekonomske škole Pula  
26. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 

dopunama Statuta Osnovne škole Svetvinčenat.  
27. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 

dopunama Statuta Škole za turizam, ugostiteljstvo i trgovinu Pula  
28. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 

dopunama Statuta Strukovne škole Pula  
29. Prijedlog Odluke o poništenju Natječaja za imenovanje ravnatelja/ravnateljice Muzeja 

suvremene umjetnosti Istre  
30. Prijedlog Rješenja o razrješenju ravnateljice i imenovanju vršiteljice dužnosti ravnatelja 

Muzeja suvremene umjetnosti Istre  
31. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvješća o radu za 2022. godinu Županijskog 

operativnog centra Istarske županije 
32. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Programa rada za 2023. godinu Županijskog 

operativnog centra Istarske županije 
33. Prijedlog Odluke o provedbi Programa praćenja kakvoće mora za kupanje na plažama 

Istarske županije u 2023. godini 

 

ORDINE DEL GIORNO  
 
 

1. Verifica del verbale della 13-a seduta dell'Assemblea della Regione Istriana 
2.   

a) Proposta di Delibera sulla sospensione del mandato del membro 
dell'Assemblea della Regione Istriana  

b) Proposta di Provvedimento sulla verifica del mandato di membro/componente 
dell'Assemblea della Regione Istriana 

c) Giuramento solenne del consigliere/della consigliera dell'Assemblea della 
Regione Istriana 

3. Domande dei consiglieri, proposte e informazioni 
4. Informazione sullo stato della sicurezza sul territorio della Regione Istriana nel 2022 
5. Proposta di Delibera sui criteri, le misure, le modalità di finanziamento e la suddivisione 

dei mezzi per le funzioni decentrate per le istituzioni sanitarie nel 2023 
6. Proposta di Conclusione sulla determinazione dell'Elenco delle priorità per la 

disposizione dei mezzi delle funzioni decentrate nel 2023 fra gli istituti sanitari sui quali 
la Regione Istriana ha i diritti costitutivi.  

7. Proposta di Delibera sugli standard minimi, i criteri, le misure e le modalità di 
finanziamento delle funzioni decentrate delle case per anziani nel 2023 



                                                             
 

8. Proposta di Delibera sui criteri, le misure e le modalità di finanziamento delle funzioni 
decentrate delle scuole elementari per il 2023 

9. Proposta di sui criteri, le misure e le modalità di finanziamento delle funzioni decentrate 
delle scuole medie superiori e delle case dell'alunno per il 2023  

10. Proposta di Conclusione sulla concessione del consenso alla Delibera del Consiglio 
d'amministrazione dell'Ospedale specialistico di Rovigno per un indebitamento a lungo 
termine per il finanziamento dell'Adattamento dell'edificio ospedaliero e l'acquisto 
dell'attrezzatura, mediante la riqualificazione dell'Edificio della direzione in Reparto per 
la riabilitazione infantile - IV indebitamento 

11. Proposta di Delibera sull'assegnazione dello Stemma della Regione Istriana  
12. Proposta di Delibera sullo scambio degli immobili alla p.c.n. 10238 c.c. Rovigno di 

proprietà della Regione Istriana (piscina termale - cittadina) e 1499/1829 parte della 
p.c.n.  9158/29, c.c.  Rovigno, di proprietà della Città di Rovinj-Rovigno (Strukovna 
škola Eugena Kumičića Rovinj – Scuola di formazione professionale Eugen Kumičić 
Rovigno)  

13. Proposta di Delibera sulla modifica della Delibera di nomina della Commissione per il 
monitoraggio dell'attuazione delle delibere e dei contratti di concessione sul demanio 
marittimo nella Regione Istriana  

14. Proposta di Delibera sulla modifica della Delibera sull'assegnazione delle concessioni 
sul demanio marittimo ai fini dello sfruttamento economico delle superfici marittime per 
l'allevamento ittico e di cozze  

15. Proposta di Delibera sulla correzione della Delibera sulla modifica e integrazione della 
Delibera sull'assegnazione della concessione sul demanio marittimo ai fini della 
costruzione e dello sfruttamento economico dei porti a destinazione particolare a 
Orsera 

16. Proposta di Avviso sull'intento di assegnare la concessione sul demanio marittimo ai 
fini dello sfruttamento economico della spiaggia alla p.c. n. 1076/3, c.c. Rabac 

17. Proposta di Avviso sull'intento di assegnare la concessione sul demanio marittimo ai 
fini dello sfruttamento economico su parte della p.c. n. 1075 c.c. Rabac 

18. Proposta di Delibera sull'approvazione del Memorandum di Trieste per la 
sostenibilità, l'energia e l'ambiente 

19. Proposta di Conclusione sull'adozione della proposta della Regione Istriana per la 
stesura dell'integrazione del Piano nazionale sul perfezionamento professionale degli 
operatori sanitari per un periodo di cinque anni (2020 - 2024) 

20. Proposta di Delibera sulla modifica della Delibera sull'ammontare dell'imposta di 
soggiorno a persona e per notte e l'ammontare dell'importo forfettario annuale 
dell'imposta di soggiorno per i comuni e le città sul territorio della Regione Istriana per 
il 2024 

21. Proposta di Conclusione sul consenso a mr. sc. alla mr.sc. Zvjezdana Hautz-Quaranta 
a cambiare il locale in cui svolge il servizio sanitario pubblico - attività di ortodonzia  

22. Proposta di Conclusione sull'approvazione dell'Analisi annuale dello stato del sistema 
della Protezione civile sul territorio della Regione Istriana per l'anno 2022. 

23. Proposta di Conclusione sull'approvazione del Piano annuale di sviluppo del sistema 
della Protezione civile sul territorio della Regione Istriana per l'anno 2023  

24. Proposta di Delibera sull'approvazione del Programma di manutenzione del Sistema 
d'irrigazione pubblica Valtura per il 2023 

25. Proposta di Delibera sull'integrazione dell'attività della Ekonomska škola Pula (Scuola 
di economia di Pola)  

26. Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulle modifiche e 
integrazioni dello Statuto della  Osnovna škola Svetvinčenat (Scuola elementare 
Sanvincenti)  



                                                             
 

27. Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulle modifiche e 
integrazioni dello Statuto della Scuola per il turismo, l'industria alberghiera e il 
commercio Pola 

28. Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulle modifiche e 
integrazioni dello Statuto della Scuola d'avviamento professionale a Pola  

29. Proposta di Delibera sull'annullamento del Concorso per la nomina del direttore/della 
direttrice del Muzej suvremene umjetnosti Istre - Museo d'arte contemporanea 
dell'Istria  

30. Proposta di Provvedimento di destituzione della direttrice e di nomina della facente 
funzioni di direttrice del Muzej suvremene umjetnosti Istre - Museo d'arte 
contemporanea dell'Istria  

31. Proposta di Conclusione sull'approvazione della Relazione sul lavoro svolto dal Centro 
regionale operativo della Regione Istriana per il 2022 

32. Proposta di Delibera sull'approvazione del Programma sul lavoro svolto dal Centro 
regionale operativo della Regione Istriana per il 2023 

33. Proposta di Delibera sull'attuazione del Programma di monitoraggio della qualità del 
mare per la balneazione sul territorio della Regione Istriana nel 2023 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE konstatira da je Dnevni red jednoglasno usvojen. Prelazi na prvu 
točku dnevnog reda. 

 
 

Ad -1. 
Verifikacija zapisnika sa 13. sjednice Skupštine Istarske županije 

 
 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu te kako nema prijavljenih daje točku na glasanje.  
 
Nakon provedenog glasanja, Skupština Istarske županije jednoglasno usvaja  
 

Zapisnik sa 13. sjednice Skupštine Istarske županije 
 

 
Ad - 2 

a) Prijedlog Odluke o stavljanju mandata člana Skupštine Istarske županije u 
mirovanje  

b) Prijedlog Rješenja o verifikaciji mandata vijećnika/vijećnice Skupštine Istarske 
županije 

c) Svečana prisega vijećnika/vijećnice Skupštine Istarske županije 

 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE, Obavještava vijećnike da je vijećnica Koviljka Aškić dana 21. 
veljače poslala dopis kojim je aktivirala svoj mandat vijećnice Skupštine. Temeljem odredbi 
Zakona o lokalnim izborima, članica predstavničkog tijela nastavlja s obnašanjem dužnosti na 
temelju prestanka mirovanja mandata, osmog dana od dostave obavijesti predsjednici 
Skupštine. Rok od osam dana je istekao i Koviljka Aškić može punopravno sudjelovati u radu 
današnje sjednice Skupštine. Istaknula je da će u Skupštini istupati kao nezavisna vijećnica. 
 
Vijećnik Danijel Ferić stavio je mandat u mirovanje, pa moli predsjednicu Mandatno-
verifikacijske komisije Mariju Kadoić Balaško da podnese izvješće o zamjeni vijećnika. 



                                                             
 

 
MARIJA KADOIĆ BALAŠKO, IDS pozdravlja sve prisutne. Navodi kako se je Mandatno 
verifikacijska komisija sastala 02. ožujka 2023. godine. Temeljem članka 23. Poslovnika 
Županijske skupštine Istarske županije Mandatno - verifikacijska komisija, na sjednici održanoj 
dana 03. ožujka 2023. godine utvrdila je kako je vijećnik Danijel Ferić dana 17. veljače 2023. 
godine dostavio Predsjednici Skupštine Istarske županije pismeno kojim stavlja u mirovanje 
mandat člana Skupštine Istarske županije zbog nespojivosti dužnosti. Temeljem navedenog 
Mandatno-verifikacijska komisija donijela je Odluku o stavljanju mandata člana Skupštine 
Istarske županije u mirovanje. Ova Odluka stupa na snagu danom donošenja, a objavljuje se 
u Službenim novinama Istarske županije.  
Navodi kako je Socijaldemokratska partija Hrvatske, županijska organizacija Istarske županije 
dana 28. veljače 2023. godine Predsjednici Skupštine Istarske županije uputila dopis kojim 
utvrđuje da dosadašnjeg vijećnika Danijela Ferića u Skupštini zamjenjuje Igor Belas, kandidat 
SDP-a koji je bio 26. na kandidacijskoj listi SDP-a za lokalne izbore 2021. godine.  
Slijednom navedenog, Mandatno verifikacijska komisija utvrđuje Rješenje o verifikaciji 
mandata člana Skupštine Istarske županije kojim se umjesto vijećnika Danijela Ferića 
verificira mandat vijećniku Skupštine Istarske županije Igoru Belasu, koje stupa na snagu 
danom donošenja, a objavit će se u Službenim novinama Istarske županije.  
 
Utvrđuje da Skupština jednoglasno prima na znanje Izvješće Mandatno – verifikacijske 
komisije te donosi  
 

ODLUKU 
o stavljanju mandata člana Skupštine Istarske županije u mirovanje 

 
Članak 1. 

Ovom Odlukom utvrđuje se da vijećniku Danijelu Feriću miruje mandat u Skupštini Istarske 
županije. 

 
Članak 2. 

Ova Odluka stupa na snagu danom donošenja, a objavit će se u "Službenim novinama 
Istarske županije". 
 
i 
 

RJEŠENJE 
 
I. 

Umjesto vijećnika Danijela Ferića verificira se mandat vijećnika Skupštine Istarske županije 
Igora Belasa. 

II. 
Ovo Rješenje stupa na snagu danom donošenja, a objavit će se u „Službenim novinama 
Istarske županije“.  
 
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE, zahvaljuje predsjednici Mandatno-verifikacijske komisije i 
konstatira da su donijeli odluku o stavljanju mandata vijećnika u mirovanje i verificirali mandat 
novog vijećnika. 
Preostaje nam još da vijećnik Igor Belas prisegne, pa Vas molim da ustanete. Pročitat ću Vam 
svečanu prisegu na hrvatskom i talijanskom jeziku, a nakon toga Vi prisežete riječju „prisežem“ 
ili „lo giuro““ 



                                                             
 

 Prisežem da ću prava i obveze članice Skupštine Istarske županije obavljati savjesno i 
odgovorno, radi gospodarskog, kulturnog i socijalnog probitka Istarske županije i da ću se u 
obavljanju dužnosti članice Skupštine Istarske županije pridržavati Statuta Istarske županije 
te da ću štititi i promicati regionalne osobitosti Istre". 
 
„Giuro che svolgerò coscienziosamente e con responsabilità, l'incarico derivatomi dai diritti e 
doveri di membro dell’Assemblea della Regione Istriana, per lo sviluppo economico, culturale 
e sociale della Regione Istriana, e che mi atterrò allo Statuto della Regione Istriana 
nell’espletamento dei miei doveri di membro dell'Assemblea della Regione Istriana, e che 
tutelerò e promuoverò le particolarità regionali dell’Istria.” 
 
IGOR BELAS, SDP, prisežem. Lo giuro.  
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE, čestita vijećniku i poziva ga da potpiše prisegu. 
 
 

 
Ad - 3. 

Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 
 

 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE navodi kako je od prethodne sjednice Skupštine ostalo da 
svoja pitanja postave vijećnici Ivica Mikulčić i Marinella Bašić.  
 
IVICA MIKULČIĆ, IDS, pozdravlja prisutne. Navodi kako ima dva pitanja od kojih prvo upućuje 
županu. Pohvaljuje početak pružanja besplatne pravne pomoći starijim osobama. Zanima ga 
više informacija o tome. Kako je cijeli proces zamišljen te kako funkcionira u praksi.  
Drugo pitanje upućuje pročelnici za obrazovanje. Navodi kako je to pitanje već postavio pred 
godinu dana kada je dobio odgovor da problem koji ističe nije bilo moguće riješiti jer je u tom 
trenutku za to bilo prekasno. Dobio je odgovor kako će se za to u ovoj godini pokušati pronaći 
rješenje. Podsjeća da se je radilo o inicijativi da se zbog nedostatka medicinskih sredstava u 
medicinsku školu upiše još jedan razred medicinskih sestara i tehničara te ističe da ovo pitanje 
postavlja u ime najranjivije grupe osoba, a to su starije osobe kojima je na dnevnoj bazi 
potreban neki vid medicinske skrbi. Zanima ga da li su obavljene sve potrebne pripreme da 
se za narednu godinu upiše još jedan razred medicinskih sestara i tehničara više budući da 
svaki dan slušamo koliko je velik njihov nedostatak u svim javnim zdravstvenim ustanovama. 
Mišljenja je kako je proteklo dovoljno vremena kako bi se za ovaj problem pronašlo adekvatno 
rješenje i obavila potrebna komunikacija s nadležnim ministarstvom. Siguran je da se za 
narednu godinu može pronaći rješenje.  
 
ŽUPAN, pozdravlja prisutne. Odgovara kako može obavijestiti vijećnike da je program 
pružanja besplatne pravne pomoći starijim osobama započet 9. veljače 2023. godine te su za 
pružanje pravne pomoći starijim osobama osigurali dva kanala komunikacije. Prvi je putem e-
maila s adresom umirovljenici@istra-istria.hr, a drugi putem broja telefona i 052/352-155 
utorkom i četvrtkom u periodu između 8:00 i 11:30 sati. Sva pitanja koja budu zaprimljena od 
strane umirovljenika biti će proslijeđena nadležnim upravnim tijelima koja će na njih odgovoriti. 
Zahvaljuje na inicijativi i vjeruje da će ovo biti jedna pomoć onima kojima je to potrebno.  
 
PATRICIA PERCAN, pozdravlja prisutne. Odgovara kako je pitanje vezano uz medicinsku 
školu bilo postavljeno prošle godine i tada je odgovor bio otprilike isti kao što će biti danas, a 
povezan je uz prostor i mogući broj razrednih odjela u školi. Škola je projektirana na bazi od 
13 do 16 razrednih odjela za 400 učenika i optimalni uvjeti rada, s obzirom na veliki broj 



                                                             
 

stručnih sati, su takvi da je u školu moguće upisati 4 nastavna programa. Proteklih godina su 
najčešće upisivali po dva razreda medicinskih sestara, te fizioterapeute i primalje. S 
vremenom su, na zahtjev Opće bolnice, primalje zamijenili dentalnim asistentima. Školske 
godine 2020/21 su na zahtjev Opće bolnice Pula upisali 3 razreda medicinskih sestara i 
tehničara. Njihovo školovanje završava školske godine 2024/25. Za 3 godine dobiti će 72 
učenika koji će završiti Srednju medicinsku školu za medicinske sestre. Navodi kako u ovom 
trenutku upisivanje 3. razreda medicinskih sestara nije moguće radi prostornih ograničenja jer 
se oni razlikuju od drugih smjerova po duljini trajanja programa od 5 godina. S obzirom na 
njihovo dulje školovanje trenutno nema prostora za njihov upis. Škola nije tako projektirana. 
Ističe kako potpuno razumije problematiku nedostatka medicinskog kadra te otvaranja novih 
smjerova predlažu ministarstvu zajedno s UO za zdravstvo i socijalnu skrb. Prije nekoliko dana 
obavila je razgovor s ravnateljem škole. Navodi kako oni nemaju službene informacije o 
učenicima nakon što oni završe školu, međutim prema informacijama koje imaju bivše 
razrednice tih učenika proizlazi da velik dio učenika po završetku škole nastavlja Studij 
sestrinstva, jedan dio svoje školovanje ili rad nastavlja u inozemstvu, a jedan se zapošljava u 
zdravstvenim ustanovama. Problem je što među tim ustanovama najčešće nije Opća bolnica 
Pula.  
 
IVICA MIKULČIĆ, IDS, zahvaljuje na odgovoru i još jednom pohvaljuje program pružanja 
besplatne pravne pomoći starijim osobama. Navodi kako nije zadovoljan odgovorom 
pročelnice jer mu je protekli put odgovorila da je problem u kasnom javljanju ministarstvu. 
Smatra kako bi im prioritet u školovanju trebali biti javni zdravstveni radnici, a ne budući 
privatni dentisti i sve ostalo. Navodi kako je prošli put odgovorila kako je sada kasno za prijavu 
programa nadležnom ministarstvu, a sada da je problem u prostoru. Nada se da će ipak uspjeti 
upisati dodatni razred medicinskih sestara.  
 
PATRICIA PERCAN, odgovara kako su se možda krivo razumjeli jer ona redovito govori o 
kapacitetima koje škola ima. Ono što je vijećnik rekao vezano uz ministarstvo stoji, postoji 
vrijeme kada se traži suglasnost ministarstva, a suglasnost koju oni daju odnosi se na 
upisivanje novih zanimanja. Protekle su godine s time zakasnili pa nisu dobili zanimanja koja 
su htjeli. Što se tiče medicinskih sestara tu nema problema s dobivanjem suglasnosti od strane 
ministarstva.  
 
VILI BASSANESE, SDP, pozdravlja prisutne. Kao i protekle godine traži pismeni odgovor na 
pitanje koliki je iznos financijskih sredstava potrošen za medije. Ne samo za one koje 
obuhvaća Zakon o elektroničkim medijima već i za pisane medije i ostale.  
Ima i jedan prijedlog. navodi kako je čl. 8. Zakona o sprečavanju sukoba interesa propisano 
da je obveznik dužan urediti svoje privatne poslove kako bi spriječio predvidljivi sukob 
interesa. Podsjeća da je gospodin Ferić podnio ostavku. Postavio je upit nadležnom tijelu, a 
nadležno tijelo je Povjerenstvo i sukladno tome stiglo je rješenje sukladno kojem vijećnik ne 
može obnašati dužnost temeljem čl. 17. Smatra kako u ovoj vijećnici i u ovoj Skupštini sjede 
županijski vijećnici koji su isto tako u sukobu interesa. Smatra kako je to predsjednica 
Skupštine pa ju moli da uputi upit nadležnom povjerenstvu temeljem čl. 8. Ukoliko ga ne uputi 
onda će ga on putiti.  
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje vijećniku. Navodi kako, što se tiče čl. 8. vjeruje kako 
i vijećnik ima nešto na tu temu. Poziva Pročelnicu Stručne službe da odgovori na pitanje.  
 
VESNA IVANČIĆ pozdravlja prisutne. Navodi kako je točno da oni nisu nadležni za tumačenje 
već je to Povjerenstvo za sprečavanje sukoba interesa. Zbog toga su im uputili upite vezano 
za one dužnosti za koju smatraju da vijećnici nisu regulirali. Ističe da su 2 vijećnice regulirale 
svoj status i prestale biti predsjednice uprava trgovačkih društava. Što se tiče predsjednice 



                                                             
 

skupštine vijećnik može postaviti upit prema povjerenstvu, međutim koliko znamo ravnatelji 
ustanova zdravstvene skrbi su u sukobu interesa ukoliko bi bili vijećnici Županijske skupštine. 
Ravnatelji ustanova socijalne skrbi ne, isto tako ne ni ravnatelji školskih ustanova. Popis je u 
čl. 3. Zakona o sprečavanju sukoba interesa.  
 
VILI BASSANESE, SDP, navodi kako želi biti jasan. Pozvao se je na čl. 8 koji spominje 
predvidljivi sukob interesa. Nije konstatirao činjenicu da je predsjednica u sukobu interesa. 
Moli da sukladno tome od Povjerenstva zatraži mišljenje. Ne vidi problem da joj Povjerenstvo 
odgovori kako nije u sukobu interesa.  
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zahvaljuje vijećniku i navodi kako misli da je svima jasan 
odgovor na to pitanje.  
 
MARINELLA BAŠIĆ, IDS, pozdravlja prisutne. Postavlja pitanje pročelnici Percan. Županija 
je krenula s obnovom škola s ciljem uvođenja jedno smjenske nastave. Sagrađena je i nova 
zgrada Medicinske škole. Moli za informaciju kako napreduju projekti dogradnje i 
rekonstrukcije u Ustanovi za odgoj i obrazovanje čiji je osnivač Istarska županija. Drugo pitanje 
upućuje za pročelnicu Nadu Prodan Mraković. Zanima ju u kojoj je fazi aktivnost u sklopu 
projekta Hrvatski digitalni turizam Ministarstva turizma i sporta u kojem sudjeluje Istarska 
županija. Moli pročelnicu da nam pojasni što taj projekt predstavlja i o čemu se zapravo radi. 
Zahvaljuje.  
 
PATRICIA PERCAN, zahvaljuje na pitanju. Što se tiče investicija u školstvu navodi kako je 
dovršeno samo opremanje Medicinske škole i rekonstrukcija i dogradnja Talijanske srednje 
škole u Bujama. Trenutno nam je najveća investicija u obrazovanju Regionalni centar 
kompetentnosti KLIK na Stoji. Radi se o projektu koji je financiran iz 2 Europska fonda. 
Izgradnja kojom se bavi županija je financirana iz Europskog fonda za regionalni razvoj gdje 
na postojećih 30 milijuna kn, ispričava se što će još uvijek govoriti u kunama, mora nadodati 
još najvjerojatnije više od 20 milijuna kn da bismo projekt priveli kraju. Drugi projekt financiran 
je iz Europskog socijalnog fonda te njega vodi škola. Što se same izgradnje tiče trenutno 
stanje na gradilištu je takvo da su porušeni svi unutarnji pregradni zidovi u zgradi, napravljene 
su nove međukatne konstrukcije, provodi se kraju fekalna odvodnja i dio vezan za početnu 
fazu elektroinstalacija i plinskih instalacija. Objekt koji se nadovezuje na tu zgradu privatne 
osnovne škole je u fazi da su došli do prizemlja u smislu grubih građevinskih radova i nastavlja 
se dalje. Ističe zadovoljstvo da je gradilište otvoreno 7 dana u tjednu i radi se punom parom.  
Od ostalih investicija i planova najveći dio se odnosi na škole koje još uvijek rade u 2 smjene. 
To su projekti u Marčani, Sanvičenti i Žminju gdje se čeka javni poziv iz Nacionalnog programa 
oporavka i otpornosti koji je trebao izaći još prošle godine, ali se još uvijek čeka informacija 
kad će biti objavljen. Vjeruje da će to biti vrlo brzo. U planu je i izgradnja Talijanske osnovne 
škole Novigrad za koju će se izgraditi nova zgrada jer je to škola koja trenutno djeluje kao 
podstanar u Hrvatskoj školi Rivarela Novigrad. Došlo je do izmjene lokacijske dozvole, što se 
tiče same škole, tako da po dobivanju dokumentacije kreće postupak javne nabave za 
izgradnju. Što se tiče projektne dokumentacije ostalih škola ističe Strukovnu školu Eugena 
Kumičića u Rovinju to je treća škola koja je preostala za obnovu. Tu je riješen idejni projekt i 
lokacijska dozvola, a glavni projekt je pri kraju. Nakon toga slijedi javna nabava, odnosno prije 
toga osiguranja sredstava što će biti najvažnija stavka što se tiče Rovinja. Što se tiče Pule 
izdvaja pripremu dokumentacije za zahtjevnu rekonstrukciju zgrade u kojoj je smještena Škola 
primijenjenih umjetnosti i dizajna. Zahvaljuje.  
 
NADA PRODAN MRAKOVIĆ zahvaljuje na pitanju. Odgovara kako je eTurizam ili digitalni 
turizam novi informacijski sustav podignut 25. siječnja ove godine od strane Ministarstva 
turizma sporta, a u koji su uključene sve županije na tako i Istarska. Navedeno znači da preko 



                                                             
 

sustava e-građani danas stranke mogu u digitalnom obliku podnijeti zahtjev za dobivanjem 
rješenja poput primjerice minimalnih tehničkih uvjeta u ugostiteljskom objektu ili za 
kategorizacija privatnog smještaja. Navodi da, osim tog sustava koji se zove TuStart, postoji i 
TuRriznica –sustav za pregled i dodjelu dostupnih potpora u turizmu preko koje se može vidjeti 
koji su javni pozivi i potpore na raspolaganju od strane Ministarstva turizma. Osim toga postoji 
i središnji registar koji bi u budućnosti trebao biti jedna kvalitetna baza podataka privatnih 
iznajmljivača na području cijele Hrvatske pa tako i Istre. Dodaje kako djelatnici Upravnog 
odjela za turizam već rade u eTurizmu iako i dalje 95% zahtjeva dobivaju fizičkim putem.  
 
JASNA OPAČAK, HDZ; pozdravlja prisutne. Postavlja pitanje vezano uz prodaju nekretnine 
u vlasništvu OŠ Mate Balote u Bujama. Prošla je godina dana od odluke Školskog odbora da 
se ide u prodaju zgrade škole ili starijima poznate zgrade starog suda u Ulici 1. svibnja u 
Bujama. Vlasništvo je OŠ Mate Baota Buje. Nalazi se na samoj prometnici koja vodi kroz 
centar Buja od kružnog toka do Trga Slobode. Napravljena je nova procjena nekretnine, od 
kupnje su se odrekli grad, županija i država, 30. prosinca 2022. g. od strane Povjerenstva za 
upravljanje i raspolaganje imovinom u vlasništvu Istarske županije zaprimljen je elaborat i 
pozitivna ocjena za prodaju, znači sve predradnje koje je trebala obaviti osnovna škola i 
nadležni Upravni odjel za obrazovanje Istarske županije odrađene su. Postavlja pitanje koji je 
sljedeći korak za realizaciju prodaje. Misli da nema previše vremena za čekanje jer je zgrada 
u sve derutnijem stanju i postaje opasnost za prolaznike i vozila koja se kreću nogostupom i 
prometnicom na kojoj se odvija velik promet. Nikome ne bi bilo drago da se dogodi neki 
nesretan slučaj koji bi onda brže bolje pokrenuo prodaju. Koliko zna za zgradu ima 
zainteresiranih investitora, pa poziva da im omoguće da od derutne zgrade naprave korisnu 
zgradu, a prema pravilima Grada Buja i Konzervatorskog zavoda jer se zgrada nalazi u 
zaštićenoj zoni kao kulturno dobro.  
 
Na temelju reagiranja koje je, kao županijska vijećnica, dobila od grupe građana vlasnika 
parcele veličine od oko 20 000 m2, a tiče se šumskog zemljišta na području koje se zvanično 
zove Veliki Repavac, a u nadležnosti je Općine Oprtalj, otišla je na teren i na tom području 
vidjela i neke druge manjkavosti u zaštiti prirode osim onih navedenih u pismu građana. 
Pojašnjava kako je to vodozaštitno područje na kojem se nalazi par vodozaštitnih sprema 
kojima se sakupljena voda cijevima vodi do sv. Stjepana ili Istarskih toplica, a od tamo prema 
prostoru vodovoda. Na kraju to je voda koju ipak i svi skupa konzumiramo. područje Velikog 
Repavca je područje koje ima puno potoka i ponora, jednom riječju porozno je tlo i sva voda 
koja se skuplja na površini ponire i stvara rezervu vode koja se kad – tad nađe u našim 
domovima.  
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE upozorava vijećnicu na vrijeme te ju moli da privede raspravu 
kraju.  
 
JASNA OPAČAK, HDZ Navodi kako je nasipavanje poljskih i šumskih puteva skinutim 
asfaltnim materijalom s prometnica, na koje su joj ukazali građani, praksa nekih davnih 
vremena za koju se nada da se neće ponoviti. Upozorava da su kod vodospreme, koja je 
zaštićena žicom i zatvorena lancem, velike rupe izrezane na ogradi, a šahtovi koji se nalaze 
ispred samog objekta odbravljeni su i svatko ima mogućnost doći do cijevi.  
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE još jednom upozorava vijećnicu na vrijeme.  
 
JASNA OPAČAK, HDZ Navodi kako je to područje na hrvatsko – slovenskoj granici pa postoji 
velika frekvencija migranata.  
 



                                                             
 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE moli vijećnicu da završi s izlaganjem jer je prešla dopušteno 
vrijeme.   
 
PATRICIA PERCAN, zahvaljuje na pitanju. Odgovara kako je ovo shvatila kao inicijativu 
vijećnice. Pripremili su sve što je potrebno te će požuriti školu da krene s potrebnim 
procedurama i biti joj potpora u tome.  
 
ŽUPAN odgovara kako prihvaća inicijativu. Uputiti će pitanje vodovodu. Osnivač  vodovoda 
su jedinice lokalne samouprave, a ne županija ali prihvaća inicijativu te će uputiti pitanje prema 
Istarskom vodovodu.  
 
Mr.sc. ROBERT VELENIK, IDS, pozdravlja prisutne. U ime Kluba vijećnika IDS – ISU - Zeleni 
upućuje inicijativu prema Klubu vijećnika SDP-a. S obzirom da su izlaskom gospodina 
vijećnika Danijela Ferića skupštine zbog nespojivosti funkcija, a sve sukladno Zakonu o 
sukobu interesa uklonjene sve prepreke poziva vijećnike SDP-a da se aktivno uključe u rad 
odbora i klubova odnosno komisija, te ih poziva da predlože kandidata za potpredsjednika 
skupštine iz redova oporbe. Skreće pažnju da su upravo imali međustranačku koordinaciju, 
na koju SDP ne dolazi, a gdje je bilo riječi o Zakonu o sukobu interesa. Poziva i sve vijećnike 
SDP-a koji su načelnici i gradonačelnici da također podnesu zahtjev, odnosno zamolbu za 
utvrđivanje sukoba interesa.  
Moli župana, budući da je nedavno održana sjednica Vijeća Turističke zajednice Istarske 
županije, da mu odgovori kako teku pripreme za novu turističku sezonu. Zanima ga da li se 
aktivno radi na tome i što ima novoga.  
 
VILI BASSANESE, SDP, (iz klupe) upozorava na povredu Poslovnika jer vijećnik ne može 
vijećniku postavljati pitanja.  
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE odgovara kako je vijećnik vrlo jasno rekao da je uputio 
inicijativu. Upozorava vijećnika da prestane vikati.  
 
ŽUPAN, potvrđuje kako je nedavno imao sjednicu Turističkog vijeća Istarske županije te 
pripreme za ovu turističku godinu idu dobro. Najave su poprilično kvalitetne i trebali bi imati 
jednu uspješnu turističku godinu. Smatra kako tome apsolutno doprinosi i ulazak Hrvatske u 
Schengenski prostor te će biti puno manji problemi prilikom prelaska granice. Podsjeća kako 
je Istra u principu auto destinacija, te najveći broj turista koji dolaze pristižu svojim 
automobilima. Koristi priliku čestitati cijelom sustavu civilne zaštite. 
 
Navodi kako su nedavno upriličili prijem povodom Međunarodnog dana civilne zaštite. U Istri 
u tom sustavu postoji negdje oko 4.500 koji su se spremni uključiti u trenutku potrebe. Ističe 
kako je razina sigurnosti na visokom nivou i, kao što i Dino Kozlevac kaže, turisti u Istri mogu 
osjetiti veću razinu osobne sigurnosti nego čak i u svojim zemljama. Pripreme idu dobro i 
očekuje da će ovo biti jedna kvalitetna godina. Ono o čemu moramo razmišljati kad govorimo 
o održivosti turizma su kapaciteti dokle možemo ići. Podsjeća kako je u Istarskoj županiji 
registrirano 468 000 kreveta te oko 200 000 stanovnika. Navodi kako neće spominjati sivu 
zonu turizma, ali kako mu je draga najava Glavnog državnog inspektora da će konačno početi 
uklanjati bespravne objekte, u prvu ruku njih 14 na području Istarske županije. Smatra kako 
je to jedna dobra poruka da se mora poštivati pravna država, ali i da se ukaže na nelojalnu 
konkurenciju svima onima koji su uredno i sukladno propisima registrirali svoj smještaj te 
uredno plaćaju sva davanja za razliku od onih koji koriste prostor, a ne plaćaju ništa. Apelira 
na gradove i općine da pri donošenju izmjena i dopuna prostornih planova razmišljaju dokle 
se možemo širiti. Navodi da ne možemo generalizirati, područje Istre nije svugdje isto, 
centralna Istra sjeverna Istra, Buzet i Lanišće razlikuju se u odnosu na priobalje ali smatra da 



                                                             
 

je došlo vrijeme da razmišljamo koliko ljudi možemo prihvatiti u ovoj godini. Napominje kako 
je nedavno razgovarao s direktorom Istarskog vodovoda i pitao kakvo je stanje po pitanju 
vodoopskrbe. Butoniga je puna, ima pohranjeno preko 9 kubika vode. Smatra kako ove godine 
s time ne bi trebali imati problema. Očekuje jednu dobru godinu te se nada da će turisti i naši 
građani biti zadovoljni.  
 
SLAVEN BOLJUN, Možemo!, pozdravlja prisutne. Navodi kako iz medija saznajemo da 
Lučka uprava Pula planira izgradnju četiri zgrade na pulskoj rivi, te kako se za to ove godine 
planira utrošiti oko 2. milijuna eura, odnosno 1.6 milijun uz PDV-a. Samo za zgradu 
ravnateljstva i za temelje zgrade budućeg ugostiteljskog objekta. Budući da se radi o četiri 
zgrade to će trajati sljedećih nekoliko godina te je pitanje o kolikim će se iznosima raditi. 
Navodi kako znamo da je primarna zadaća Lučke uprave osiguranje vezova i kvalitetne 
infrastrukture na Lučkom području, pa se postavlja pitanje zašto tako velika investicija ide u 
gradnju nečega što Zakon o pomorskom dobru naziva Lučka suprastruktura kad to nije ono 
primarno čime se Lučke uprave bave. Naglašava da znamo da Lučka infrastruktura na 
području Lučke uprave Pula vapi za ulaganjima, pulskoj rivi je potrebna obnova, očekuju se 
projekti za sanaciju lukobrana na Bunarini, nisu realizirani planirani komunalni vezovi, u 
Ližnjanu se stišću na jedinom molu koji daje kakav-takav zaklon od bure itd. Navodi da će za 
stjecanje dojma o kolikom se iznosu radi možda pomoći ova usporedba. U Izvješću iz 2022. 
navedeno je da je prihod Lučke uprave Pula bio oko 21 milijun eura, znači to iznos koji ide 
samo onu u zgradu na temelju 70 % od tog iznosa. Primjerice u 2022. godini je uloženo 1,4 
milijun eura, a što je manje od ovog iznosa koji ide samo u jednu zgradu i samo u jedne 
temelje. Postavlja pitanje da mu, sukladno Zakonu o pomorskom dobru, župan pojasni ovakve 
prioritete u investicijama Lučke uprave Pula. Drugo pitanje postavlja za pročelnika Radolovića. 
Zanima ga ako ima informaciju kolika je lista čekanja za komunalne vezove u Lučkoj upravi 
Pula te hoće li se uvesti tajanstvena lista koji je ravnatelj najavio u siječnju prošle godine. 
Zahvaljuje.  
 
ŽUPAN, zahvaljuje na pitanju. Navodi da je vijećnik u svom medijskom priopćenju iznio jednu 
netočnu informaciju. Naglašava da nije istina da se ulaganjem u te zgrade isključuje ulaganja 
u vezove. Nije ili-ili nego je i jedno i drugo. Svaka ustanova pa tako i Lučka uprava Pula treba 
poštivati prostorne planove jedinica lokalne samouprave u kojima djeluje. Grad Pula i 
predstavničko tijelo grada Pule su donijeli određene prostorne planove, uključujući i za 
područje rive. Grad Pula je jedan od rijetkih mediteranskih gradova koji ne živi uz more, a 
Lučka uprava gospodari tim područjem. Postavlja pitanje da li bi Lučka uprava trebala ići protiv 
volje građana grada Pule, odnosno protiv prostornih planova koji su na snazi. Ponavlja kako 
nije ili-ili, nije da se ulaže u zgrade kako se ne bi ulagalo u vezove. Navodi kako nije dobro 
iznositi neistine ili bi barem trebalo čitati temeljitije. Postavljen je novi plutajući gat s 56 vezova, 
na Bunarini su obnovljeni i postavljeni gatovi za 130 vezova na kojima imaju struju i vodu 
poput marine. Ne zna koliko lučica s komunalnim vezovima ima taj standard da ima struju i 
vodu. U Valbandonu je izgrađen novi obalni zid sa 60 vezova, u ovoj godini se planira 
postavljanje plutajućeg gata u Fažani sa 60 novih vezova, proširenje luke Bunarina podno 
hotela Histria odnosno izgradnja valobrana i plutajućeg pontona sa 70 novih vezova. 
Naglašava kako nije da se gradi zgrada da se ne bi gradili vezovi. Radi se i jedno i drugo.  
Smatra kako je to potrebno na tom području. Poručuje vijećniku da prođe onuda i vidi gdje bi 
on htio graditi. Na prometnici ili na željezničkoj pruzi? Mišljenja je da se Pula treba vratiti moru 
i kao svaki mediteranski grad imati svoju rivu i svoj sadržaj. Nisu to samo uredi. Tamo radi 
deveti ili deset djelatnika, njima treba poslovni prostor jer su sada smješteni u neadekvatnim 
prostorima. Misli da se Pula treba vratiti moru te da to taj grad zaslužuje. Postavlja pitanje 
koliko je velika pulska riva. Od riječkog gata do Uljanika? A ima najljepši i najzaštićeniji zaljev 
na Mediteranu. Smatra kako ne treba govoriti na taj način. Može razumjeti kritiku da se ništa 
ne radi, ali ne i da ljudi grade urede da ne bi gradili vezove jer to nije istina i nije u redu.  



                                                             
 

 
Dr.sc. MIRKO RADOLOVIĆ pozdravlja prisutne. Odgovara kako, vezano za liste čekanja, 
trenutno nema podatke kolika je ta lista. Ona zasigurno ovisio o svakom pojedinom lučkom 
području. Navodi da će to pitati ravnatelja Lučke uprave pa vijećniku dostaviti podatke.  
 
SLAVEN BOLJUN, Možemo!, ističe da je naveo da se je prošle godine uložilo 1,4 eura, ali 
kako samo govori o odnosima uloženog novca budući da ova investicija košta 70% prihoda 
Lučke uprave. Smatra kako je dovoljno otići dolje i pogledati. U Krnici je napravljen jedan 
ponton ali samo malo dalje moguće je vidjeti drvene molove, daske i željezne šipke. Poziva 
župana da ode u Ližnjan i vidi kakvo je tamo stanje. Navodi da je župan godinama bio na vlasti 
u Puli pa je tamo stanje i dalje loše te kako i sam navodi kolike su Puli sada potrebe. Kad se 
spominje otvaranje Pule moru postavlja pitanje da li je to dobro napraviti na način da se opet 
zaklanja jedan dio obale sa 4 zgrade. Kao što zid Uljanika zaklanja luku. Navodi da ćemo u 
narednom razdoblju vidjeti kako je nešto 70 % prihoda. Recimo sad je u planu nabave 
500.000,00 eura za sanaciju obalnog zida, a 1,6 milijuna eura samo za ovu zgradu. Nada se 
da će zaista biti i, a ne ili.  
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE podsjeća vijećnika na vrijeme.  
 
ŽUPAN navodi kako Pula nije tema Županijske skupštine. Lučka uprava provodi postupak 
temeljem prostornih planova koje je donijelo Gradsko vijeće Grada Pule – njezino 
predstavničko tijelo. Podsjeća da su izgradili luku Mandrač koja ranije nije postojala, sve 
komunalne vezove, lučicu u Štinjanu... Po pitanju da li će se zakloniti dio pogleda na Brionku 
navodi da je možda i bolje da se ona zgrada ne vidi. 
 
KOVILJKA AŠKIĆ, nezavisna, pozdravlja prisutne i navodi kako bi dala nekoliko prijedloga. 
Navodi da je čula da je IDS dao inicijativu za izmjenu Zakona o građevinskoj inspekciji. Budući 
da se komunalnim redarstvom bavi već desetak godina te govori o tome koliko ovlasti imaju 
te kako ih ne iskorištavaju kako treba. U Istri imamo 31 općinu i 10 gradova, a veliki broj tih 
općina nema komunalne redare. Oni koje imaju u nekim manjim gradovima nisu dovoljno 
educirani kako bi vodili komplicirane upravne i prekršajne postupke. Predlaže da se u 
Upravnom odjelu za Opću upravu i imovinskopravne odnose ustroji služba koja bi bila pravna 
potpora komunalnom redarstvu. Takav način ustroja, odnosno pomoći, postoji u Italiji.  
Navodi kako je počelo Javno savjetovanje Plana gospodarenja otpadom Republike Hrvatske 
te se očekuje se da će on biti usvojen do kraja godine. U proračunu Istarske županije za 2022. 
predviđena je izrada Akcijskog plana gospodarenja otpadom. Predlaže da se sazove sjednica 
Odbora za prostorno uređenje, zaštitu okoliša i graditeljstvo s temom izrade Akcijskog plana i 
osnivanja radne skupine od stručnih ljudi koji bi pripremili taj Akcijski plan koji bi bio podloga 
za izradu Plana gospodarenja otpadom Istarske županije. Naime sada više općine ne rade 
planove već to radi Istarska županija. Kreće s postavljanjem trećeg pitanja.  
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE upozorava vijećnicu kako ima pravo samo na 2 pitanja.  
 
ŽUPAN zahvaljuje na prijedlogu. Navodi da će to razmotriti unutar Upravnog odjela za Opću 
upravu. Ukoliko postoji mogućnost ne vidi razloga zašto to ne napraviti. 
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE navodi kako je druga tema zapravo bila inicijativa prema 
Odbora za prostorno uređenje, zaštitu okoliša i graditeljstvo. 
 
HANI GLAVINIĆ, IDS, pozdravlja prisutne. Navodi kako ima dva pitanja od kojih prvo upućuje 
pročelnici Upravnog odjela za obrazovanje sport i tehničku kulturu, gospođi Percan. Naime 
krajem siječnja ove godine održani su predupisi djece u prve razrede osnovnih škola nakon 



                                                             
 

provedenih prijava. Pretpostavlja da su utvrdili kako popis djece, odnosno školskih obveznika 
za pedagošku godinu 2023/2024. Postavlja pitanje kakvi su trendovi na području Istarske 
županije budući da znamo da je prošle godine upisano 36 prvašića manje nego u odnosu na 
godinu ranije. Zanima ju da li se nastavlja negativan trend ili ipak dolazi do povećanja broja 
prvašića. Drugo pitanje upućuje županu Istarske županije, Borisu Miletiću. Navodi kako je on 
nedavno imao sastanak s gradonačelnicima istarskih gradova kao i direktorima komunalnih 
poduzeća na kojem se raspravljalo o problemu zbrinjavanja otpada u Županijskom centru za 
gospodarenje otpadom Kaštijun. Tada je najavljen novi sastanak koji se trebao održati 
početkom ovoga mjeseca. Moli župana da ih detaljnije informira o predmetnom sastanku kao 
i donesenim zaključcima, ukoliko do njih došlo, kako bi građanke i građani Istarske županije 
znali što da očekuju u ljetnim mjesecima. Zahvaljuje.  
 
VILI BASSANESE, SDP, (iz klupe) navodi kako župan nije bio na sastanku do kraja već je 
otišao za sat vremena.  
 
PREDSJEDNICA daje vijećniku Bassaneseu prvu opomenu i moli da se ona upiše u zapisnik.  
 
PATRICIA PERCAN, zahvaljuje na pitanju. Odgovara kako su upisi doista gotovi, te 
raspolažemo s preliminarnim podacima. U ovom je trenutku možda nezahvalno govoriti o 
njima s obzirom na to da tek slijede liječnički pregledi što znači da će vjerojatno još biti i odgoda 
upisa, zahtjeva za premještaj u druge škole tako dalje, jedan dio stanovništva nažalost seli... 
tako da podaci nisu skroz točni. Ono što je optimistično je da imamo blagi porast u odnosu na 
prošlu godinu.  
 
ŽUPAN, odgovara kako je bio punih sat vremena na sastanku te kako misli da bi sastanak 
toga tipa u sat vremena trebao donijeti određene zaključke. Nakon 2 sata zaključak tog 
sastanka je bio da će se novi sastanak sazvati za 14 dana. Navodi kako je bio prisutan, uz 
njega je bio i njegov zamjenik gospodin Demetlika koji se operativno bavi gospodarenjem 
otpadom. Funkcioniranje Centara za gospodarenje otpadom u Republici Hrvatskoj, a postoje 
2 u Istri i Primorsko-goranskoj županiji, ne ovisi samo o tim centrima. Ona ovisi prije svega o 
zakonskoj regulativi koja u Hrvatskoj nažalost nije do kraja dorečena te nema tržišta 
sekundarnih sirovina. S druge strane ono ovisi i o komunalnim društvima koji prikupljaju otpad. 
Drago mu je što je i novi direktor Kaštijuna, koji je valjda četvrti po redu, izjavio da je Kaštijun 
kao takav tehnički i tehnološki ispravan. Pojašnjava kako su ono s čime se susrećemo 
prekomjerne količine otpada i sastav samog otpada u 8 tjedana godišnje. Kaštijun je 
projektiran za obradu 90 000 tona godišnje, a obradi se negdje oko 60 000 tona. Dakle 2/3 
kapaciteta. Sveukupan kapacitet nije problematičan, problematičan je samo u ljetnim 
mjesecima odnosno u srpnju i kolovozu, kada dnevni kapacitet od 390 tona naprosto nije 
dostatan. Ukoliko se komunalna društva malo potrude te ako se smanji ukupna količina i 
sastav otpada, jer sada ima previše biorazgradivog otpada unutar ukupnog otpada, tada je 
mišljenja kako Kaštijun ne bi trebao imati apsolutno nikakvih problema te bi trebao preraditi 
taj otpad kako treba. Navodi kako moramo svi skupa poraditi na većem postotku selektiranja 
otpada, da ne stavljamo sve zajedno već da maknemo ono što se može selektirati. Danas je 
to papir koji ide u plavu kantu i plastika koja ide u žutu kantu. Smatra i kako treba natjerati 
zakonodavca da onaj proizvod koji nastane iz otpada, a zove se gorivo iz otpada ili SRF, 
pronađe svoje mjesto na tržištu. Da to ne bude otpad Centra za zbrinjavanje otpada i ne 
predstavlja trošak već da se to gorivo iskoristi u određenim industrijama, a može se iskoristiti. 
Ako neće biti prihod barem da bude neutralna stavka, a ne da bude samo rashod. Ističe kako 
su jedino Istarska županija i Primorsko-goranska županija u Republici Hrvatskoj, koja ima 20 
županija, ispoštivale ekološke direktive Europske unije na koje se država obvezala prilikom 
ulaska u Europsku uniju. Sva druga odlagališta su trebala biti zatvorena 2019. godine. Navodi 
kako je lijepo biti u klubu najboljih i koristiti određene benefite, ali s druge strane treba poštivati 



                                                             
 

pravila igre. A pravila igre kažu da se otpad više ne može odlagati u jame ili graditi brda od 
otpada, jer onaj stari Kaštijun jer bio jedno brdo kod Pule, već se njime mora gospodariti. Misli 
kako smo svi puni ekologije, zaštite prirode i očuvanja budućnosti, sačuvamo planetu, pustimo 
svojoj djeci... ali ekologija ima svoj trošak. Ako ne želimo da sutra više ne možemo jesti morsku 
ribu jer će biti puna mikro plastike onda smeće više ne može završavati u moru. Treba ga se 
negdje obraditi i za to su izgradili taj Centar. Vjeruje da će, u suradnji s komunalnim društvima 
i ukoliko bude dobre volje na strani Grada Pule koja je većinski vlasnik tog trgovačkog društva 
da se omogući svim gradovima i općinama koje participiraju u otplati kredita za izgradnju 
Kaštijuna da imaju upravljačka prava, da će biti puno bolja suradnja između Kaštijuna i 
komunalnih društava koje prikupljaju otpad na svom teritoriju i onda ga voze na Kaštijun  
 
MARKO FERENAC, SDP, pozdravlja prisutne i navodi kako pitanje upućuje pročelnici 
Upravnog odjela za zdravstvo i socijalnu skrb, Gordani Antić. Radi se o ispostavi Doma 
zdravlja u Poreču. Dr. Jovanović je preminuo pred izvjesno vrijeme i od tad je ispostava, 
odnosno ambulanta za radiologiju, zatvorena, a građani su primorani svoje pretrage obavljati 
u drugim ispostavama unutar županije. Zanima ga da li je poznato u kojoj je fazi rad na tome 
da se zaposli novog radiologa i da li je oprema koja postoji u ambulanti odgovarajuća, odnosno 
da li postoji potreba za nabavkom nove opreme. Drugo pitanje upućuje zamjeniku župana, 
kojega nažalost danas nema, ali bi mu možda nadležna pročelnica za prostorno uređenje i 
gradnju Istarske županije mogla odgovoriti. Radi se o tome da je ova Skupština donijela 
Odluku o izradi izmjena i dopuna Prostornog plana Istarske županije pa ga zanima u kojoj je 
fazi taj postupak. Zahvaljuje.  
 
GORDANA ANTIĆ dr. med. , pozdravlja prisutne. Odgovara kako su, što se tiče radiološke 
ambulante u Poreču, poduzeti svi koraci da se problem riješi. Zbog prethodno loše 
komunikacije, supruga preminulog liječnika je odnijela svu opremu iz ambulante, uključujući i 
olovna vrata. Trenutno su u nabavci sve potrebne opreme, raspisan je javni natječaj za 
nabavku ultrazvuka koji će zahvaljujući gradu Poreču biti sufinanciran sa 400.000,00 kn od 
grada Poreča. Ukupna vrijednost uređaja je cca 700.000,00 kn. Osim toga nabavlja se 
radiološki uređaj za snimanje zubi i još jedan dodatni ultrazvučni uređaj. Ambulanta je 
kompletno devastirana. Što se tiče kadra, kao i ostali kadar trajno se traže odgovarajući 
specijalisti ili preko burze ili unutar postojećih resursa. Navodi da ima jedna doktorica 
radiologinja u Umagu i drugi doktor koji radi na relaciji Pazin - Buzet. Sve usluge će se 
izvršavati ali je najprije u tijeku opremanje ambulante. Zahvaljuje.  
 
ŽUPAN zahvaljuje na pitanju. Odgovara kako je njegov zamjenik Demetlika službeno odsutan. 
Nalazi se u Labinu povodom obilježavanja Dana Labinske republike te ispred Istarske županije 
polaže vijenac. Taj je događaj vrlo bitan za našu povijest pa smatra bitnim da događaju 
prisustvuje i predstavnik Istarske županije. Mišljenja je da kolegica Jessica i on mogu 
odgovoriti na pitanja Skupštine Istarske županije pa tako i ona o izmjenama prostornog plana 
kojom se bavi Zavod za prostorno planiranje u suradnji s našim Upravnim odjelom za održivi 
razvoj. Poznato je da je izmjene plana jedna dugotrajna procedura. Zadnja izmjena prostornog 
plana započela je 2009. godine, a dovršena je 2016. godine. Trajala je nešto duže jer 
Skupština nije htjela prihvatiti inicijativu Ministarstva da se na području Plomina omogući treća 
termoelektrana Plomin C na ugljen. Odlučili su na tome ustrajati i na kraju su taj ugljen maknuli 
iz prostornog plana. To je bio razlog zašto to toliko dugo trajalo. Uvjeren je da će ove izmjene 
koje su započete biti okončane puno prije. Kao što je najavio i na koordinacijama 
gradonačelnika i načelnika  konstatira da će uskoro doći s prijedlogom odluke o pokretanju 
novih izmjena prostornog plana koja će obuhvatiti sva ona druga područja  - od građevinskih 
područja do turizma, sve ono što nas muči. Navodi da su ovim izmjenama htjeli prvenstveno 
pokriti područje energetike, lučkih područja, gospodarenja otpadom, vodoopskrbe, prometnica 
odnosno infrastrukture. Želio bi da se te izmjene usvoje u čim kraćem roku kako bi se mi 



                                                             
 

pridružili Zelenom akcijskom planu ili Green dealu Europske unije i omogućili da na području 
Istarske županije bude čim više proizvodnje energije iz obnovljivih izvora. Da ne ovisimo samo 
o Plominu i o ugljenu . Smatra kako je svima nama jasno kakva je situacija po pitanju 
napuštanja fosilnih goriva. Vidimo što se dešava u prirodi: od klimatskih promjena, potresa, 
poplava, požara te moramo nešto napraviti i nešto promijeniti. Malo se drugačije odnositi 
prema majčici Zemlji. Zahvaljuje.  
 
MARKO FERENAC, SDP, dodatno se referira na prvo pitanje. Nevjerojatno mu je da je sva 
oprema iznijeta, prostor devastiran, pa postavlja pitanje da li je ta oprema bila privatna ili je 
Županija ili lokalna samouprava dijelom financirala dio te opreme koje danas nažalost više 
nema? 
 
GORDANA ANTIĆ dr. med.  dr. med., odgovara da do sada nismo imali Pravilnik o 
iznajmljivanju prostora niti o ulaganju u te prostore, odnosno nisu bili definirani imovinsko 
pravni odnosi te opreme koju je netko preuzeo uzimanjem ambulante u zakup, što je mijenjano 
tijekom godina i što je s tom opremom. Sada smo pripremili Pravilnik o vrijednosti 
iznajmljivanja koji će ići na e-savjetovanje i koji će se nakon toga donijeti, čime će biti definirani 
svi odnosi koji se odnose na iznajmljivanje prostora, kojih ima 47. Svima će biti ponuđeni 
aneksi ugovora, 
 
 

Ad - 4. 
Informacija o stanju sigurnosti na području istarske županije u 2022. godini 

 

ALEN KLABOT, načelnik Policijske uprave istarske, navodi da je teško uspoređivati 22. 
godinu i 21. godinu radi COVIDA. Stanje sigurnosti na području Istarske županije je 
zadovoljavajuće iako uvijek može bolje. U svakom slučaju Istarska policija u suradnji s 
ravnateljstvom i Ministarstvom unutarnjih poslova Rh radi na tome da stanje bude što bolje. 
Možemo procijeniti da je prisutan pad kaznenih djela, napominje da je u prošloj godini bilo 4 
ubojstva, odnosno 1 ubojstvo i 3 teška ubojstva i da to nije vezano za nekakav organizirani 
kriminal već su ubojice nažalost unutar obitelji, bliske osobe. Teške krađe i krađe, velike 
materijalne štete i osjećaj materijalne nesigurnosti nisu baš bile prisutne. Što se tile prometa, 
bilo je 17 poginulih osoba. Turistička sezona je odrađena u najboljem redu kao i prilagodba 
za Shengen i ukidanje granica. Problematika Istarske policije je uvijek ista a to je kadrovska 
popunjenost i činjenica da Istrijani neće u policiju. Stoga je materijalni dio policijskog 
službenika naročito izražen i to je naša realnost. Radimo na tome, pokušavamo što bolje 
održati dobro stanje sigurnosti za građane i turiste koji dolaze u našu Istru. 
 
Mr.sc. ROBERT VELENIK, u ime Kluba IDS-ISU - Zeleni, postavlja upit da se građani 
pozivaju da obnove osobne iskaznice. Predviđa se kraj epidemije Covida pa me interesira 
koliko građana Istarske županije ima osobne koje su istekle i dali će vam to predstavljati 
problem?  
 
JASNA OPAČAK, HDZ, prihvaća Izvješće Policijske uprave. Sve ono što naši policajci rade 
ne može stati u jedno izvješće.  Pitanje se odnosi na šumu Veliki Repavac, koja se nalazi na 
području Općine Oprtalj, građani vlasnici parcela općini Oprtalj, Istarskom vodovodu, Ispostavi 
policijske postave Buje dali su zahtjev da se postave rampe na ulaz u šumu zbog vožnji vozila 
koja nisu ovlaštena za prometovanjem šumama. Nisu dobili negativan, ali ni pozitivan 
odgovor. Kako možemo zaštiti našu šumu? 
 
IVICA MIKULČIĆ, ISU, u ime umirovljenika pohvaljuje hvale vrijedan projekt koji je Policijska 
uprava Istarske ove godine napravila, a odnosi se na predavanje o svim vrstama opasnosti 



                                                             
 

koje vrebaju u današnjem društvu po pitanju starije populacije, provale, prijevare i moderne 
opasnosti. Umirovljenici su diljem Istre veoma zadovoljni održanim predavanjima. Još 
predlaže, da zbog vršnjačkog nasilja, svaka policijska stanica ima bar jednog psihologa ili 
defektologa. 
 
RENATO KALAC, Možemo!, navodi da od 01.01. je Hrvatska u Shengenu, protočnost 
granice je puno brža, kako građanima i turistima tako i migrantima. Zanima ga da li 
procjenjujete veću mogućnost razine opasnosti kriminaliteta, a možda i nekih drugih opasnosti 
koje spadaju u resor sigurnosti? 
 
IRENA PERUŠKO, IDS, ističe da se Policija brine za građane, izloženi ste stresu, teškim 
situacijama, odlazite svojim kućama i trebate živjeti svoj život „normalno“. Da li je moguće da 
se osigura supervizija i za vas i vaše djelatnike koji 24 sata obnašaju vrlo tešku i vrlo 
odgovornu dužnost? Voljela bi da se svi skupa potrudimo i da zaštitimo vaše fizičko i mentalno 
zdravlje. 
 
GORAN SUBOTIĆ, SDP, pita pitanje koje je bilo aktualno prije dvije, tri godine. Radi se o 
odašiljaču telekomunikacijskih usluga koje je postavljeno na zgradi policije u Rovinju, a 
peticijom građana je bilo traženo da se makne, obzirom da se u krugu od 500 metara nalaze 
3 srednje škole, vrtić, osnovna škola. Odgovor nikad nije stigao. Drugo pitanje odnosi se na 
situaciju stambenog zbrinjavanja službenika u Policiji. Prije par godina počelo se sa 
izgradnjom stambene zgrade u Rovinju, ali koliko znam, zapelo je, pa da li možete reći gdje 
je zapelo i kada se očekuje realizacija tog projekta. 
 
ALEN KLABOT, načelnik Policijske uprave istarske, zahvaljuje na pitanjima. Odgovara kako 
trenutno nema konkretan broj dokumenata koji su istekli. Naglašava da su po pitanju radnih 
dozvola i povećanja opsega posla od 01. 03. išli s zapošljavanjem ispomoći, a rade i 
vikendima. Vjeruje da će kraj pandemije biti proglašen brzo te apelira na građane da čim prije 
obnove dokumente. Ponavlja kako su mjere, informatizacija i sve što su mogli učiniti učinjeno 
kako bi se brže obavljali upravni postupci od izdavanja radnih dozvola, preko izrade osobnih 
dokumenata na dalje. Ne bi volio da se dogode redovi ispred policijskih postaja.  
Na drugo pitanje odgovara kako se je vratio u petom mjesecu, iako je cijelo vrijeme po rješenju 
bio na tom radnom mjestu i imao veze sa svim tim. Zna za taj problem, to je problem koji 
sigurno ne može samo policija jer se oni bave isključivo sa nekakvim nerazvrstanim cestama. 
Moli vijećnicu da im se javi pa će vidjeti što je moguće učiniti i povezati sve moguće dionike 
koji su potrebni za rješavanje tog problema.  
Što se tiče trećeg pitanja zahvaljuje se na pohvali. Navodi kako je to projekt kojim su pokušali 
vidi što je bitno za naše ljude i najranjivije skupine. Daje primjer slučaja koji se je jučer dogodio 
u Umagu unatoč njihovim naporima da upozore starije osobe na mogućnost od prevare. 
Pokušavaju educirati svoje službenike i po tom pitanju i po pitanju vršnjačkog nasilja.  
Na četvrto pitanje odgovara kako oni imaju određene redovne liječničke preglede kojima je 
obuhvaćen i psiho-fizički dio. Navodi kako to nije dovoljno te bi sigurno trebali imati sistem za 
policajce koji se nađu u nekakvom nemilom događaju te da se odmah nakon toga pruži 
psihološka pomoć. Navodi kako su imali psihologa u unutar policijske uprave i to radno mjesto 
sistematizirano. Nedavno je sistematizacijom ukinuto to radno mjesto, najviše toga što nikada 
nije popunjeno. Smatra da plaća i uvjeti na tom radnom mjestu nisu stimulativni. Smatra kako 
bi se to možda moglo riješiti na razini Županije te je po tom pitanju otvoren za razgovore.  
Na pitanje oko ulaska u Schengen odgovara kako misli da je to krucijalno pitanje za policiju. 
Već od pod početka protekle godine se pripremaju za to, ali intenzivno posljednja 3 mjeseca. 
Moguće je povećanje određenih vrsta kaznenih djela, kako je vijećnik napomenuo, ali to su 
opet nekakve statistike u nekakvim zemljama okruženja koje baš i nisu točne jer su rađene u 
velikim gradovima. Smatra kako je upitno da li je ta statistika točna i primjenjiva. Mišljenja je 



                                                             
 

da će ovaj način nadzora i kontrole biti još i bolji od jednog statičnog načina rada kakav su 
imali ranije kada u gužvi policajci ne bi mogli pregledati ništa više od dokumenata. Sada će se 
raditi ciljani nadzor za koji će policajce dodatno educirati i tehnički opremiti da mogu brzo 
reagirati. Osobno smatra da je to dobar način rada i nadzora prekograničnog kriminaliteta. 
Navodi primjer kako su početkom ove godine u prvih 15 dana napravili analizu i došli do 
nekakvih zaključaka. Poduzeli su određene mjere te u dvadesetak dana pregledali preko 234 
kontroliranih vozila što je ukupno preko 300 do 400 osoba. Mišljenja je da je to puno bolji način 
kontrole jer se tim dijelom zahvaća promet i kriminalitet te ostale stvari koje su vezane uz 
kontrolu nad terenom kako bi u trenutku kada se dogodi neka krađa znali tko je bio na terenu.  
Što se tiče odašiljača nema tu informaciju, ne zna da li je to vezano uz telekomunikacije ali će 
se potruditi i javiti vijećniku gdje je zapelo.  
Po pitanju stanova navodi kako su još 2018. ili 2019. pokrenuli projekt u Rovinju. S vremenom 
je to na žalost stalo iako su bili pronašli određena rješenja. Smatra kako je to usko vezano uz 
poboljšanja uvjeta rada. Zahvaljuje lokalnoj samoupravi koja shvaća te probleme i koja je 
spremna rješavati te probleme međutim konstatira kako je to opet negdje zastalo: Na razini 
županije, države ili ministarstava. Smatra kako je velik dio tih problema nastao zbog Covida 
kada su mnogi procesi stali. Mišljenja je da je sada opet vrijeme da ih pokrenemo i na tom 
tragu su već obavili nekakve razgovore u Poreču, Umagu i u Rovinju. Bilo bi idealno da se 
izgrade određeni stanovi, ne samo za policajce već i za druge specijalizirane poslove i hitne  
Smatra kako će to biti budućnost te kako je to bitno riješiti kako bi Istra ostala jedna sigurna 
destinacija i kako bi se mogla nositi sa izazovima poput znatnog povećanja broja prisutnih 
osoba u ljetnim mjesecima. Za primjer navodi kako ljeti ima 3 puta više stranaca od domicilnog 
stanovništva.  
Zaključno navodi kako je uvijek spreman na razgovor te mu se vijećnici mogu obratiti ako budu 
imali dodatnih pitanja. Zahvaljuje.  
 
PREDSJEDNICA zahvaljuje načelniku na iscrpnom izvještaju te cijeloj PU Istarskoj na 
njihovom radu.  
 
ŽUPAN čestita načelniku na rezultatima njegova rada. Navodi kako je svjestan da su policijski 
službenici pod dodatnim teretom s obzirom na njihova materijalna prava i nedostatak kadrova. 
Smatra kako svi skupa možemo biti zadovoljni radom policije jer je osjećaj sigurnosti itekako 
bitan i za stanovnike Istre i za brojne turiste koji, kad biraju destinaciju gdje će provesti svoj 
odmor, sigurno razmišljaju i o tome da je ta destinacija sigurna. Zahvaljuje. 
 
PREDSJEDNICA konstatira da su informaciju o stanju sigurnosti na području Istarske 
županije u 2022. godini primili na znanje. Još jednom zahvaljuje načelniku. 
 
 

Ad-5) 
Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima, načinu financiranja i rasporedu sredstava za 

decentralizirane funkcije za zdravstvene ustanove u 2023. godini 
 

 
GORDANA ANTIĆ dr. med, pozdravlja prisutne i obrazlaže predmetnu točku. Navodi kako 
se iznos već godinama nije mijenjao i iznosi 2.954.000,00 EUR, pri čemu je 69 % sredstava 
namijenjeno za Opću bolnicu Pula. Dijelom za otplatu kredita i za investicijsko ulaganje. 
Međutim, problem je da sredstva postaju sve manje dostatna, odnosno sve manje su vrijedna 
jer su plaće od 2015. godine porasle u zdravstvenom sustavu 40,5 %. Iz ovih sredstava treba 
se sufinancirati plaće, medicinsku opremu koja je praktički u dvije godine duplo skuplja, 
poskupljenje je i u iznosu od 100 % nabavne cijene lijekova, a povećani su troškovi i za 
investicijsko ulaganje u građevini. Naglašava kako ova sredstva koja imaju nisu dostatna za 



                                                             
 

ustanove, ali su uvijek su. U jednom dijelu su se prebacila financijska sredstava u iznosu od 
600.000,00 kn iz Nastavnog zavoda za javno zdravstvo u Nastavni zavod za hitnu medicinu 
Istarske županije jer je sada tamo prebačen sanitetski prijevoz. Sredstva za Istarske domove 
zdravlja ostala su ista. Nadalje, Nastavni zavod za javno zdravstvo, koristio je ta sredstva za 
otplatu kredita koji je sam svojim sredstvima prošle godine otplatio.  
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE, otvara raspravu po klubovima, a potom i pojedinačnu 
raspravu. Kako nema prijavljenih zaključuje raspravu i daje točku na glasanje.  
 
Skupština Istarske županije, bez rasprave, i nakon provedenog glasanja jednoglasno usvaja 
 
 

ODLUKU 
                    o kriterijima, mjerilima, načinu financiranja i rasporedu sredstava za  
      decentralizirane funkcije za zdravstvene ustanove u 2023. godini 

 
 

Ad-6) 
Prijedlog Zaključka o utvrđivanju Popisa prioriteta za raspored sredstva 

decentraliziranih funkcija u 2023. godini između zdravstvenih ustanova nad kojima 
Istarska županija ima osnivačka prava.  

 
 
GORDANA ANTIĆ dr. med, obrazlaže predmetnu točku. Navodi kako se radi o opravdanoj 

potrebi zdravstvenih ustanova za prenamjenom sredstava u odnosu na ono što su ranije 

iskazale. Istarska županija mogla bi odobriti financijska sredstava u visini od 132.722,00 €, 

ukoliko bude bilo opravdanih razloga tijekom godine. Navodi kako se tu ništa nije mijenjalo u 

odnosu na prethodne godine. 

 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima. 

 

IVAN ISKRA, u ime Kluba Zeleno - lijeve koalicije, pozdravlja prisutne. Navodi kako se radi 

o investicijskom održavanju vezano za Opću bolnicu Pula. Daje podsjetnik kako je prošle 

godine došlo do kvara klimatizacijskog uređaja u Općoj bolnici Pula. U periodu za vrijeme 

ljetnih vrućina to je uzrokovalo izuzetno neugodne situacije kako kod pacijenata tako i kod 

doktora, te su pojedine operacije bile odgođene. Kao rješenje pronašlo se dodatno investiranje 

u samu klimatizaciju, te je na temelju toga raspisan i Javni poziv za dostavu ponude za 

dogradnju samog klimatizacijskog uređaja koji je bio upućen 30. studenog 2022. godine. Rok 

za nadogradnju je bio 150 dana. Na žalosti iz određenih razloga, nije došlo do realizacije  

samog projekta nego je isti odgođen. Javni poziv je ponovljen 22. veljače 2023. godine. i rok 

je produžen za godinu dana. Ističe kako navedeno govori zbog zabrinutosti i vjeruje da će u 

ovoj godini uslijed ljetnih vrućina, koje se očekuju, ponovno nastati isti problem. Nada se da 

će investicija biti na vrijeme realizirana kako bi se spriječilo neugodne moguće posljedice. 

Ističe kako klub, podržava svako investicijsko ulaganje u održanje kvalitete Opće bolnice Pula 

ali kako su htjeli dodatno naglasiti i upozoriti na navedenu situaciju.  

 

GORDANA ANTIĆ dr. med. odgovara da je, što se tiče sustava za hlađenje, prošli tjedan 
župan Istarske županije odobrio financijska sredstva jer se tu radi o javnoj nabavi. Postupak 
je u tijeku. 



                                                             
 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE, postavlja pitanje da li se netko javlja za pojedinačnu raspravu, 
te kako nema prijavljenih, zaključuje raspravu i daje točku na glasanje. 

 

Skupština Istarske županije nakon rasprave i provedenog glasanja jednoglasno usvaja 
 

ZAKLJUČAK 
  o utvrđivanju Popisa prioriteta za raspored sredstva decentraliziranih funkcija u 

2023. godini između zdravstvenih ustanova nad kojima Istarska županija ima 
osnivačka prava.  

 

 
 

Ad-7) 
Prijedlog Odluke o minimalnim standardima, kriterijima, mjerilima i načinu 

financiranja decentraliziranih funkcija domova za starije osobe za 2023. godinu 
 

GORDANA ANTIĆ dr. med. obrazlaže predmetnu točku. Ističe da su, što se tiče visine iznosa 

za naša četiri doma za starije, oni identični kao i svih prethodnih godina. U iznos od 

2.400.000,00 EUR su uračunati i rashodi za zaposlene u iznosu od 1.400.000,00 EUR. U 

prethodnom razdoblju bilo je povećanja plaća, ali se također očekuje i rast u četvrtom mjesecu 

2023. godine od 2 %. Prema kolektivnom ugovoru rasli su i materijalni rashodi za djelatnike, 

a to su regres, božićnice, darovi za djecu, putni troškovi te investicijsko ulaganje. Sredstva  

nisu niti približno dostatna, a odnose se i na plaće djelatnika, te se oslanjanju značajnim 

dijelom na Istarsku županiju i jedinice lokalne samouprave.  

 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima.  

 

IVAN ISKRA, u ime Kluba Zeleno – lijeve koalicije, navodi kako su svjesni da su sama 

sredstva nedostatna, ali podsjeća na jedan događaj koji se desio u prethodnom razdoblju kada 

je inspekcija u domu u hladnjači otkrila uzorke mesa kojima je istekao rok trajanja. 

Postavlja pitanje da li je to zbog nedostatka potrebnih sredstva ili koji su konkretni uzroci. Da 

li je potrebno da kao vijećnici Skupštine Istarske županije, tražimo prijedlog za povećanje 

sredstava u samom domu kkako se takve situacije ne bi dešavale ili kako bi se određeni 

mehanizmi uspostavili kroz zapošljavanja dodatnih djelatnika koji bi onda provjeravali, ne 

samo ispravnost hrane, nego i drugih djelatnosti. Kako se taj nemili događaj ne bi ponavljao, 

a ujedno kako bi sugrađanima treće životne dobi, omogućili kvalitetni boravak u domovima, te 

sve moguće pogodnosti. Smatra da su to stvarno zaslužili svojim radom koji su tijekom svog 

radnog perioda odradili i omogućili svima nama dosadašnji životni standard. 

 

GORDANA ANTIĆ dr. med. odgovara kako su to dobro primijetili te kako interes jest da u 

svim našim domovima za starije imamo najviše standarde i kvalitetnu uslugu jer su građani 

starije životne dobi to svakako zaslužili. U ovom konkretnom slučaju radi se o pogrešnoj  

proceduri, ne radi se o mesu koji je istekao rok, niti  zdravstvenoj opasnosti korisnika doma 

za starije. Svi naši domovi imaju obvezu HACCP kontrole, te predviđa određenu proceduru. 

Nakon ulaska prehrambene namirnice postoji mogućnost zaleđivanja ali se mora obavezno 

zalijepiti naljepnica te napisati kojeg je datuma je meso zaleđeno. Nakon toga slijedi ulazna 

faktura. Naglašava kako se ovdje dogodio propust jer nije bila istaknuta naljepnica kada je 

meso bilo zaleđeno i nije se poštivala HACCP kontrola. Nastavni zavod za javno zdravstvo 



                                                             
 

vrlo dobro radi. Ističe kako je dr. Aleksandar Stojanović iz Nastavnog zavoda za javno 

zdravstvo stupio u kontakt s našim domovima za starije osobe te se trenutno piše posebna 

procedura koja će se u budućnosti poštivati. Broj zaposlenika u domu u kojem se ova situacija 

dogodila je odgovarajuća, prema standardima, iako postoji velika fluktuacija zaposlenika jer 

je pomoćno osoblje danas zbog niskih primanja vrlo teško naći. 

 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE, zaključuje raspravu i daje točku na glasanje.  
 
Skupština Istarske županije nakon rasprave i provedenog glasanja jednoglasno usvaja 
 

 
ODLUKU 

o minimalnim standardima, kriterijima, mjerilima i načinu financiranja 
decentraliziranih funkcija domova za starije osobe za 2023. godinu 

 
 

Ad-8) 
Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja decentraliziranih 

funkcija osnovnog školstva za 2023. godinu 
 

PATRICIA PERCAN obrazlaže predmetnu točku. Navodi kako je, ako se povuče paralela s 
UO za zdravstvo situacija malo bolja u UO za obrazovanje, sport i tehničku kulturu, ali ne 
naznačeno. Ukupna godišnja bilančna sredstva za osnovne škole utvrđuju se u iznosu od 2, 
6.000.000,00 EUR od čega na same materijalne financijske rashode otpada nešto više od 
2.000.000,00 EUR. Na usluge tekućeg investicijskog održavanja otpada gotovo 209.000,00 
EUR, a na rashode za nabavu proizvedene dugotrajne imovine 324.000,00 EUR. Kod 
usporedbe iznosa za 2023. godinu s ranijom godinom bilježi se blagi porast od 0,6 % ili 
14.600,00 EUR. U svakom slučaju, sredstva su nedostatna za sve potrebe koje škole imaju. 
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima.  
 
GORAN SUBOTIĆ, u ime Kluba SDP-a, pozdravlja prisutne. Navodi kako ih zanimaju dvije 
stvari. S obzirom da je Ministarstvo znanosti, obrazovanja i sporta, donijelo odluku o tome da 
će nastavu tjelesne i zdravstvene kulture za djecu do četvrtog razreda osnovne škole provoditi 
diplomirani kineziolozi, sigurno će doći do velike potrebe za njihovim zapošljavanjem. 
Postavlja pitanje je li se testiralo tržište rada da li postoji dovoljan broj kineziologa koji će moći 
odraditi tu nastavu.  
Zna kako Istarska županija, nije osnivač svih osnovnih škola nego i gradovi u Istarskoj županiji 
ali ga zanima postoji li međusobna suradnja vezana uz projekat koji se je pokrenuo sa 
besplatnim obrokom u školama.  Da li je došlo do povećanja broja toplih obroka, dali je u 
školama dovoljan broj osoblja koji će to napraviti te pomoćnog osoblja u kuhinji i je li došlo do 
povećanja broja kuhinja u kojima se hrana može spremiti. 
 
PATRICIA PERCAN, odgovara da, što se tiče nastave tjelesne i zdravstvene kulture koje bi 
umjesto učiteljica razredne nastave preuzeli diplomirani kineziolozi, smatra da je to vrlo 
pohvalno. Ističe da, kao osnivači škole, Istarska županija i gradovi nisu dobili nikakav službeni 
dopis niti informacije od strane samog Ministarstva znanosti i obrazovanja. 
Dakle, informacija je pristigla iz medija, tako da u ovom trenutku nije moguće odgovoriti 
detaljno na postavljeno pitanje. Pretpostavlja da kineziologa ima dovoljno, barem je to njezino 
mišljenje jer ih poznaje poprilično i smatra da to ne bi trebao biti problem.  



                                                             
 

Prehranu je osiguralo Ministarstvo znanosti i obrazovanja, te naknada za topli obrok iznosi 
10,00 kn po obroku. Škole su dobile zadatak da prehranu osiguraju na najbolji mogući način 
s obzirom na uvjete koje imaju. Istarska županija je kao osnivač na tu temu održala nekoliko 
sastanaka s ravnateljima. Slijedom toga će trebati osigurati svu opremu koja im treba za rad, 
a koja nije osigurana u proračunu. Trenutna financijska procjena iznosi otprilike 70.000,00 
EUR uloženih sredstava u opremanje školskih kuhinja. Što se tiče zapošljavanja suglasnost 
daje Ministarstvo znanosti i obrazovanja. Prema informacijama koje je dobila, dobrim dijelom 
je to odobreno te je za sada odbijen samo jedan zahtjev. 
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE, zaključuje raspravu i daje točku na glasanje. 
 
Skupština Istarske županije nakon rasprave i provedenog glasanja jednoglasno usvaja 
 

ODLUKU 

o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja decentraliziranih funkcija osnovnog 
školstva za 2023. godinu 

 
 

Ad-9) 
Prijedlog Odluke kriterijima, mjerilima i načinu financiranja decentraliziranih funkcija 

srednjih škola i učeničkih domova za 2023. godinu  
 
PATRICIA PERCAN obrazlaže predmetnu točku. Navodi da kod srednjih škola ukupna 
godišnja bilančna prava iznose nešto malo više od 3 milijuna EUR-a. Od čega na materijalne 
financijske rashode 2,4 milijuna, za investicijsko održavanje učeničkih domova 228.000,00 
EUR, a za nabavu dugotrajne imovine 361.000,00 EUR. Kada se usporedi sa prošlom 
godinom onda kod srednjih škola imamo blago povećanje od 0,4 % ili 11.500,00 EUR. Što se 
tiče učeničkih domova, tu nažalost situacija nije takva, imamo smanjenje u iznosu od gotovo 
5% ili 11.664,00 EUR. Na ovu temu održan je sastanak s ravnateljicom učeničkog doma u 
Puli. Oni planiraju da će ostati u postojećim okvirima, ali naravno uz određene uštede. Smatra 
kako će se u dogledno vrijeme trebati razmišljati o traženju povećanja bilančnih prava za 
osnovne škole, srednje škole i učeničke domove.  
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima. 
 
GORAN SUBOTIĆ, u ime Kluba SDP-a, navodi kako je pročelnica Uo za obrazovanje, sport 
i tehničku kulturu, na samom kraju govora odgovorila na pitanje koje je htio postaviti. Smatra 
kako je nevjerojatno da u doba velikih poskupljenja energenata, prehrane i svega ostalog, 
možda postoje i neke alternative jer je jako nepopularno podići cijene za učeničke domove i 
ostale škole. Postavlja pitanje da li postoje neka druga decentralizirana sredstva, neki fondovi 
koji bi mogli malo pokriti financijske troškove kako preveliko terećenje ne bi išlo na džepove 
građana. Nadalje, dotaknuo se medicinske škole. Zanima ga obavlja li se nastava u toj školi i 
u podrumskim prostorijama.  
 

MARIJA KADOIĆ BALAŠKO, u ime Kluba IDS –  ISU  – Zeleni, pozdravlja prisutne.  
Navodi kako je u protekloj godini bila velika inflacija, te da je došlo do velikog porasta cijena, 
energenata, prijevoza, primanja djelatnika određenih službi pa smatra da je jednostavno 
nevjerojatno da već dugi niz godina decentralizirana sredstva nisu povećavana. S druge 
strane svjesni smo da rastu i porezni prihodi državnog proračuna. Slijedom toga, ima inicijativu 
da se preko Udruge županija ili udruge gradova pokrene jedna rasprava o povećanju iznosa 
decentraliziranih sredstava iz državnog proračuna za financiranje svih djelatnosti. 



                                                             
 

 
KOVILJKA AŠKIĆ, nezavisna. Budući da je na tržištu val poskupljenja, te rast troškova 
financiranja svih ustanova o kojima se govori njezina je inicijativa da se u krene u izradu 
Strateškog programa ruralnog razvoja. Da se tu planira i jedan regionalni distribucijski centar 
za voće i povrće kako bi se osiguralo preduvjete za samodostatnost u hrani, odnosno kako bi 
se sve ustanove opskrbljivale hranom lokalnih proizvođača. Smatra da je ovakav distribucijski 
centar, preduvjet za tako nešto jer postoji veliki broj proizvođača koji nemaju mogućnosti 
skladištenja hrane.  
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE, zaključuje raspravu. 
 
PATRICIA PERCAN odgovara da joj osobno nije poznato da se putem fondova mogu 
osigurati nedostatna sredstva ,ali kako se ta informacija provjeriti. Što se tiče sredstava za 
učenički dom ravnateljica je potvrdila da će, barem za sada, uspjeti pokriti troškove. Drugi dio 
u kojem Istarska županija konstantno sudjeluje se odnosi na investicijsko i tekuće održavanje. 
Jedan dio financijskih sredstava dolazi od Ministarstva znanosti i obrazovanja, ali je Istarska 
županija praktički sve investicije koje su se radile sufinancirala.  
Drugi odgovor je vezan za suterensku prostoriju. Doista, iz razloga o kojima je već govorila, a 
to je da se svi prostori maksimalno iskoriste, i suterenska prostorija se koristi za nastavu. U 
ovom trenutku nema podatak koji predmeti se predaju i koja je satnica.  

 
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE, nakon zaključene rasprave daje točku na glasanje.  
 
Skupština Istarske županije, bez rasprave, nakon provedenog glasanja jednoglasno usvaja 
 

ODLUKU 
o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja decentraliziranih funkcija srednjih škola i 

učeničkih domova za 2023. godinu 
 

 
Ad-10) 

Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na Odluku Upravnog vijeća Specijalne 
bolnice Rovinj o dugoročnom kreditnom zaduženju za financiranje Adaptacije zgrade 

bolnice i nabavku opreme prenamjenom Upravne zgrade u Odjel za dječju 
rehabilitaciju - IV zaduženje 

 
GORDANA ANTIĆ dr. med. obrazlaže predmetnu točku. Navodi kako je potpisan prijedlog 
Sporazuma o financiranju i pismo namjere svih gradova  i  općina (osim Općine Višnjan) i 
Istarske županije o ostvarivanju suradnje na realizaciji projekta rekonstrukcije i opremanja 
Odjela za dječju rehabilitaciju u Specijalnoj bolnici za ortopediju i rehabilitaciju „Martin Horvat“ 
Rovinj-Rovigno. Zatraženo je mišljenje Upravnog odjela za proračun i financije, vezano uz 
fiskalnu procjenu te su dobili suglasnost za zaduživanje. Radi se o otplati kredita u iznosu od 
2.322.000,00 EUR. Sporazum još nije potpisan od svih gradova i općina, za sada su potpisale 
23 općine i grada, dok preostali čekaju gradsko vijeće. Osigurano su sredstava u iznosu od 
64% a sukladno sporazumu može se krenuti u realizaciju kredita sa 90% sredstava. Ističe 
kako im vrijeme ne ide u prilog jer su kamate porasle iz 0.78 na 1.4 %, te se radi još o 
103.000,00 EUR dodatnih sredstava koja će morati osigurati Istarska županija. 
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE, otvara raspravu po klubovima, a potom i pojedinačnu 
raspravu. Kako nema prijavljenih zaključuje raspravu i daje točku na glasanje.  
 



                                                             
 

Skupština Istarske županije, bez rasprave, nakon provedenog glasanja jednoglasno usvaja 
 

ZAKLJUČAK  
   o davanju suglasnosti na Odluku Upravnog vijeća Specijalne bolnice Rovinj o 
dugoročnom kreditnom zaduženju za financiranje Adaptacije zgrada bolnice i 

nabavku opreme prenamjenom Upravne zgrade u Odjel za dječju rehabilitaciju - IV 
zaduženje 

 
 

Ad-11) 
Prijedlog Odluke o dodjeli grba Istarske županije 

 

IVAN GLUŠAC pozdravlja prisutne i uvodno obrazlaže predmetnu točku. Navodi kako se radi 
o prijedlogu odluke, dodjeli grba Istarske županije dr. sc. Julijani Franinović Marković. Dr.sc. 
Julijana Franinović Marković, dr.med. poznata je pulska neurologinja koja je desetljećima 
predano skrbila za svoje pacijente u Općoj bolnici Pula te kasnije u Poliklinici Salus. Od 1992. 
do 1995. godine, tijekom teških ratnih godina vodila je Neurološku djelatnost Opće bolnice 
Pula. Dr.sc.Franinović Marković najzaslužnija je osoba za razvoj palijativne skrbi u Istarskoj 
županiji i to od početka volonterskog djelovanja unutar Lige protiv raka prije dvadesetak 
godina, do osnivanja prvog palijativnog tima u sustavu Istarskih domova zdravlja (2011. 
godine) te pokretanja inicijative za izgradnju hospicija u Puli. Osobnim angažmanom i kao 
stručna voditeljica multidisciplinarnog tima organizirala je prepoznatljiv sustav – istarski model 
palijativne skrbi koji podrazumijeva maksimalno moguću podršku pacijentu i njegovoj obitelji, 
najprije u domu u kojem živi. To je dovelo do formiranja tako zvanih mobilnih palijativnih timova 
koji djeluju na teritoriju cijele Županije, ali i do promjena (povezivanja i umrežavanja dionika) 
u zdravstvenom pa i socijalnom sustavu. Dr.sc. Franinović Marković osobno je dala značajan 
doprinos u području razvoja kompetencija i 
edukacije članova palijativnog tima, stručnjaka i volontera te u senzibiliziranju javnosti o 
značaju palijativne skrbi. Velikim je dijelom zaslužna i za otvaranje cjeloživotnog programa 
palijativne skrbi s kliničkom praksom za zdravstvene i nezdravstvene radnike pri Medicinskom 
fakultetu u Puli na Sveučilištu Jurja Dobrile u Puli. Navodi kako smo u Istarskoj županiji 
ponosni na sva njezina znanstvena i stručna postignuća na području medicine i ovim Grbom 
joj iskazujemo zahvalnost za njezin predan rad i velika odricanja koja su potrebna za izvrsno 
obavljanje liječničkog poziva. 
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE, otvara raspravu po klubovima, a potom i pojedinačnu 
raspravu. 

Zdenko Pliško, ISU-PIP, pozdravlja prisutne. Ističe kako je mišljenja da se grb Istarske 
županije dodjeljuje pravoj osobi te kako je dr.sc Julijana Franinović Marković vodila punih 10 
godina volonterski palijativni tim na području bivše Općine Pula. Danas su aktivna dva 
palijativna tima na području Istarske županije, te je naša županija prva na području  Republike 
Hrvatske. Naglašava kako se zahvaljuje dr. Julijane Franinović Marković na dugogodišnjem 
trudu i radu. 

 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zaključuje raspravu i daje točku na glasanje.  

 

Skupština Istarske županije, bez rasprave, nakon provedenog glasanja jednoglasno usvaja 

 
ODLUKU 

o dodjeli grba Istarske županije 



                                                             
 

 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE  predlaže da nastave bez uvodnih obrazloženja, s obzirom na 
proteklo vrijeme.  
 
Vijećnici se slažu. 
 

 
Ad-12) 

Prijedlog Odluke o zamjeni nekretnina k.č. br. 10238 k.o. Rovinj u vlasništvu Istarske 
županije (lječilišni – gradski bazen) i 1499/1829 dijela k.č. br. 9158/29 k.o. Rovinj u 

vlasništvu Grada Rovinja (Strukovna škola Eugen Kumičić Rovinj)  
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE, otvara raspravu po klubovima, a potom i pojedinačnu 
raspravu. Kako nema prijavljenih zaključuje raspravu i daje točku na glasanje.  
 
Skupština Istarske županije, bez rasprave, nakon provedenog glasanja jednoglasno usvaja 
 

ODLUKU 
o zamjeni nekretnina k.č. br. 10238 k.o. Rovinj u vlasništvu Istarske županije (lječilišni 

– gradski bazen) i 1499/1829 dijela k.č. br. 9158/29 k.o. Rovinj u vlasništvu Grada 
Rovinja (Strukovna škola Eugen Kumičić Rovinj)  

 
 

Ad-13) 
Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o imenovanju Povjerenstva za praćenje    

      izvršavanja odluka i ugovora o koncesijama na pomorskom dobru u  

Istarskoj županiji 

 

 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE, otvara raspravu po klubovima, a potom i pojedinačnu 
raspravu. Kako nema prijavljenih zaključuje raspravu i daje točku na glasanje.  
 
Skupština Istarske županije, bez rasprave, nakon provedenog glasanja jednoglasno usvaja 
 

ODLUKU 
 o izmjeni Odluke o imenovanju Povjerenstva za praćenje izvršavanja odluka i   

          ugovora o koncesijama na pomorskom dobru u Istarskoj županiji 

 
 

Ad-14) 
Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o davanju koncesija na pomorskom dobru u svrhu 

gospodarskog korištenja morskih površina za uzgoj školjkaša i riba  
 

 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE, otvara raspravu po klubovima, a potom i pojedinačnu 
raspravu. Kako nema prijavljenih zaključuje raspravu i daje točku na glasanje.  
 
Skupština Istarske županije, bez rasprave, nakon provedenog glasanja jednoglasno usvaja 
 

ODLUKU 



                                                             
 

 o izmjeni Odluke o davanju koncesija na pomorskom dobru u svrhu gospodarskog 
korištenja morskih površina za uzgoj školjkaša i riba  

 
 

Ad-15) 
Prijedlog Odluke o ispravku Odluke o izmjeni i dopuni Odluke o davanju koncesije na 

pomorskom dobru u svrhu izgradnje i gospodarskog korištenja luka posebne 
namjene u Vrsaru 

 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE, otvara raspravu po klubovima, a potom i pojedinačnu 
raspravu. Kako nema prijavljenih zaključuje raspravu i daje točku na glasanje.  
 
Skupština Istarske županije, bez rasprave, nakon provedenog glasanja jednoglasno usvaja 
 

ODLUKU  

o ispravku Odluke o izmjeni i dopuni Odluke o davanju koncesije na pomorskom 
dobru u svrhu izgradnje i gospodarskog korištenja luka posebne namjene u Vrsaru 

 
 

Ad-16. 
Prijedlog Obavijesti o namjeri davanja koncesije na pomorskom dobru za 

gospodarsko korištenje plaže na dijelu k.č. br. 1076/3 k.o. Rabac 
 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara raspravu po klubovima. 

 
VILI BASSANESE, U ime Kluba SDP-a, moli pojašnjenje. Smatra kako se daje koncesija za 
djelatnosti za koje ona nije potrebna. Može se dati ali nije potrebno davati koncesiju jer su to 
djelatnosti nižeg značaja i one su riješene Uredbom o davanju koncesije iz 2004. godine, broj 
26. Isto se odnosi i na točku 17 dnevnog reda, iznajmljivanje ležaljki i suncobrana, rekvizita 
za sport i pružanja ugostiteljskih usluga u ambulantnoj prodaji. Nije uobičajeno da se za to 
daje koncesija, naročito na 20 godina. Zbog navedenog, moli detaljno obrazloženje. 
 
SLAVEN BOLJUN, U ime Kluba Zeleno lijeve koalicije, navodi da je njihov klub također 
nezadovoljan sa prijedlozima dviju odluka. Strahovanja o privatizaciji pomorskog dobra 
obistinjuju se u našoj županiji prije stupanja na snagu novog Zakona o pomorskom dobru koji 
je izazvao velike polemike u Saboru. Tu se javlja nekoliko problema, negodovanje lokalne 
javnosti o jednoj većoj javnoj plaži, a uvodi se i jedan presedan gdje se koncesionira stjenovita 
prirodna obala na Girandeli koja je neprikladna za gospodarske djelatnosti. Zanima nas da li 
će se tu nešto moći graditi? Ne znamo kako će se na toj stjenovitoj, prirodnoj obali moći 
realizirati ova koncesija? U koncesiji Maslinica stoji da će iznimno, u posebno opravdanim 
slučajevima davatelj koncesije dozvoliti uređenje područja u koncesiji na temelju novog 
idejnog rješenja. Traži pojašnjenje što se to može dodatno mijenjati. Imamo primjer dobre 
prakse iz Splitsko-dalmatinske županije gdje se oni ne uzdaju u idejno rješenje, ishode 
lokacijsku i onda onaj tko dobije natječaj refundira troškove ishođenja lokacijske dozvole, što 
je puno sigurnije i jasnije. Problem je također što je plaža Maslenica u prostornom planu 
prikazana kao uređena plaža, što omogućava betoniranje i nasipavanje. Zatim, bitno je da se 
plaža Maslinica nalazi na području uređenog krajolika Labin, Rabac, Uvala Prtlog, a plaža 
Girendela se nalazi uz ekološku mrežu Nature Histrice 2000. Problematično je i da Zakon o 
pomorskom dobru predviđa ograničenje od 50%, a u ovom slučaju vidimo da je ograničenje 
čak 60%. Omjer je 60 naprama 40 s time da se ne spominje problem tko će to na kraju i 
kontrolirati. Tu je i spor s Gradom Labinom što znači da ni lokalna samouprava nije zadovoljna 
time. Molimo dodatna pojašnjenja i pozivamo sve opcije, kao što i u Dubrovniku na Kneževom 



                                                             
 

dvoru piše „Zaboravite privatno, brinite o javnom“, da tako postupimo i u ovom slučaju, da 
sačuvamo posljednju javnu plažu i posljednji komadić prirodne, stjenovite obale u Rapcu. 
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE otvara pojedinačnu raspravu. 
 
KOVILJKA AŠKIĆ, nezavisna, poziva se na Regionalni program upravljanja i uređivanja 
morskim plažama u Istarskoj županiji koji je izradio Institut za turizam gdje su u dijelu 7 
navedene tematizacija plaže i fizički prihvatni kapaciteti. U tom programu je veliki broj plaža 
koje nisu u koncesiji i navedene su kao resort plaže. Voljela bi čuti što o tome mislim Župan u 
svjetlu ovog novog Zakona o pomorskom dobru. Voljela bi da poštujemo i Master plan turizma 
Istarske županije od 2015. do 2025. godine u kojem je navedeno da se 85% turističkog 
prometa u Istarskoj županiji ostvaruje u 4 ljetna mjeseca. Slijedom navedenog, ne vidim 
potrebu za davanje u koncesiju plaže. Mi smo ovdje da bismo donosili odluke od javnog 
interesa. Čiji je interes davanje u koncesiju tih plaža, ako su kao što je naveo Valamar i ostale 
turističke tvrtke, u prošloj godini imali izvanredne prihode? Znamo da su troškovi održavanja 
plaža veliki, međutim s koncesijskim odobrenjima se mogu pokriti ti troškovi, ali ako se daju 
koncesije onda davanje koncesija javnim tvrtkama, odnosno tvrtkama u vlasništvu JLS i 
regionalne samouprave koje mogu uklopiti potrebe gostiju ali i potrebe domaćeg stanovništva. 
Poziva da se do daljnjeg ne daju koncesije jer se ništa ne treba raditi da bi se povećao promet 
u 4 mjeseca, nema potrebe da se i dalje fokusiramo na more i sunce, turistički proizvod imamo. 
Smatra da se ovim koncesijama pogoduje i uvećava prihod samo turističkim tvrtkama, a nama 
umanjujemo naša prava. U omjeru 40 naprama 60 posto nigdje ne navode da li je tih 40 posto 
u komadu za domaće stanovništvo, ili je to onaj prostor između ležaljki. Ne vidi razlog zašto 
davati koncesije kad imamo preporuke u Master planu turizma  Istarske županije da moramo 
diversificirati proizvode i smanjiti površine namijenjenih turizmu. Predlaže da se povuku te 
odluke. 
 
GORAN SUBOTIĆ, SDP, traži pauzu od 10 minuta budući da ova točka izaziva mnogo 
prijepora kako bi se predsjednici Klubova vijećnika konzultirali o povlačenju točke s dnevnog 
reda. 
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE navodi da predlagatelji kažu da nema potrebe za pauzom. 
 
RENATO KALAC, Možemo!, konstatira da je moguće da nema potrebe za one koji su 
materijale dobili na vrijeme. Kompletan materijal je vijećnicima stigao prekjučer. Kada se 
pogleda cjelokupni materijal postaje sve jasnije. Plaža Maslinica, odnosno k.č. 1076/3 zapravo 
izaziva potpunu konfuziju. Ako odete na Google Maps, na Street use, ta plaža ima ležaljke 
koje se iznajmljuju, ta plaža je djelomično ograđena u području autokampa Oliva, taj dio je 
dobrim dijelom izbetoniran, aquapark je tamo, u moru se nalazi nekakva oprema. Čemu onda 
davati koncesiju? Ja sam definitivno protiv takve odluke. 
 
Dr. sc. MIRKO RADOLOVIĆ navodi da je na posljednjoj sjednici Skupštine donijet Plan 
davanja koncesijskih odobrenja na području Istarske županije i ove dvije lokacije su bile 
sastavni dio Plana, a isto tako imenovano je povjerenstvo za te iste lokacije. Povjerenstvo je 
imalo svoj zadatak koji je prezentiran u ovim materijalima, a to je da se napravi dokumentacija 
za nadmetanje te studija gospodarske opravdanosti. Na osnovu toga predložene su ove dvije 
točke. Vezano uz potrebu i način davanja koncesija, svatko može podnijeti inicijativu za 
davanje koncesije. Ta inicijativa je podnesena u jednom i u drugom slučaju, u jednom slučaju 
Maslinica d.o.o. a u drugom je Sloković d.o.o. Na osnovu tih inicijativa sve je to uvršteno u 
planove i izrađen je taj materijal. Postoji razlika između koncesije i koncesijskih odobrenja, 
koncesijsko odobrenje izdaju općine i gradovi za određene djelatnosti, a koncesiju Županija 
koja obuhvaća puno više i šire, te omogućava određene investicije. Vezano za idejna rješenja, 



                                                             
 

lokacijske dozvole i ograničenja, vezano za samu zaštitu koju navodite, u dokumentaciji je 
navedeno koje se sve potvrde moraju ishoditi a vezane su uz zaštitu. Isto tako, piše da je 
potrebno zatražiti mišljenje tijela koje upravljaju vodama vezano za poplavno područje, da je 
potrebno ishoditi suglasnost Grada Labina, da je potrebno imati mišljenje tijela koji se bave 
zaštitom okoliša vezano uz prihvatljivost na takvim područjima. Dokumentacija za nadmetanje 
je dokumentacija na osnovu čega se raspisuje neka koncesija. Svi zainteresirani se na istu 
mogu javiti u skladu s navedenim uvjetima i dati svoju viziju razvoja tog područja i korištenje 
koncesije. Na osnovu te vizije se kasnije vrednuje sama koncesija. Na temelju toga se bira 
koncesionar koji ponudi cijenu koja je propisana, a dijeli se na fiksni dio i varijabilni dio. Fiksni 
dio se odnosi na zauzetu površinu, a varijabilni dio na prihod. Javni interes je naknada za 
koncesiju koja se dijeli na trećine, na državu, županiju i grad ili općinu. Sredstva iz pomorskog 
dobra Županija kasnije ulaže u lučku infrastrukturu, sprječavanje nesreća na moru, troškove 
eko broda i ostale djelatnosti koje su vezane uz more i pomorsko dobro. Za raspodjelu 40, 60 
piše da koncesionar može zauzeti najviše 60 posto prostora za obavljanje gospodarske 
djelatnosti, a 40 % mora biti slobodno. Intencija je bila da koncesionar ne može zauzeti cijelu 
površinu, već da ostavi 40% prostora domaćem stanovništvu, bez obzira što dobiva koncesiju 
na cijelu površinu. Isto je tako propisano da nema nikakvog ograničavanja pristupa, odnosno 
nema nikakvog zatvaranja plaže. Vezano za odnos između Grada Labina i Županije, odnosno 
vezano za sudske sporove, jedna tužba i jedna žalba Grada Labina, u prvom stupnju riješene 
su u korist Istarske županije. 
U situaciji da se promijeni prostorni plan i da postoji neko drugo idejno rješenje u sljedećih 20 
godina, postoji mogućnost da se to novo idejno rješenje može sagledati u skladu s uvjetima, 
ali će onda takva odluka ponovno doći vijećnicima na odlučivanje. Svaka eventualna promjena 
upućuje se u proceduru prema Skupštini. 
Početne cijene formirane su na temelju gospodarske opravdanosti, pa je tako za Maslinicu 5€ 
po metru kvadratnom i varijabilni dio 5% od prihoda, a za onaj drugi dio, iznad Girandele je 3€ 
po zauzetoj površini i 5% od prihoda. 
 
Skupština Istarske županije nakon rasprave i provedenog glasanja sa 27 glasova ZA i 11 
glasova PROTIV usvaja 
 

OBAVIJEST 
o namjeri davanja koncesije na pomorskom dobru za gospodarsko korištenje plaže na 

dijelu k.č. br. 1076/3 k.o. Rabac 
 

Ad-17. 
Prijedlog Obavijesti  o namjeri davanja koncesije na pomorskom dobru za 

gospodarsko korištenje na dijelu k.č. br. 1075 k.o. Rabac 
 
VILI BASSANESE, u ime Kluba SDP-a, navodi da je pročelnik dao obrazloženje koje je 
trebalo biti uvod u točku, tako da nije moguće postavljati dodatna pitanja. Sve što je pročelnik 
naveo je poznato jer predstavlja tumačenje zakona. Nažalost živimo u vremenu kada su 
tumačenja zakona jača od zakona. Niste rekli da je moguće dati pod koncesijsko odobrenje. 
Iako nisam fan zakona o pomorskom dobru, ima i neke dobre stvari a to je višestruko 
poskupljenje koncesija. Trošak jedne ležaljke za cijelu godinu vam je 40 kuna što je smiješno. 
Da li će se cijene moći revidirati? Šaljemo lošu poruku, razmišljamo na način trenutne većine, 
a ne jednog pojašnjenja koje je logično. Nitko ne želi nikoga kočiti u razvoju. Nedvojbeno je 
da se može raditi na godišnjoj razini ono što će se raditi sada na 20-to godišnjoj razini. Time 
bi se štitio interes i Županije i svih građana. Ono što je rečeno za lokacijsku dozvolu i potrebnu 
dokumentaciju, mišljenja sam da nije baš tako. Zakon o pomorskom dobru je rekao što se 
može graditi i u kojim slučajevima i na koji način. Nakon vašeg obrazloženja mi ne možemo 
postavljati pitanja… toliko o demokraciji. 



                                                             
 

 
RENATO KALAC, U ime Kluba Zeleno lijeve koalicije, navodi da je, kao i prethodna 
parcela, ta čestica izbetonirana, već postoje ležaljke, iznajmljuju se ležaljke. Ono što me prvo 
zabrinjava da li se može ili ne može graditi da budemo jasni i pod kojim uvjetima? Drugo 
pitanje je da li je ta parcela, a radi se o jednoj ogromnoj, dugačkoj, uskoj plaži (područje ispod 
Girandele, Sanfiora i prema Golubijeri), 20.445 kvadrata u vlasništvu Republike Hrvatske, a 
da je 2017. godine u šestom mjesecu dana koncesija Valamaru, a mjesec dana kasnije na još 
jedan dio također Valamaru. Pa iz toga proizlazi još jedna konfuzija. Traži objašnjenje da  li je 
to pod koncesijom ili nije, da li je Valamaru istekla koncesija ili je izvadak iz Zemljišne knjige 
lažan?  
 
Dr.sc. MIRKO RADOLOVIĆ pojašnjava da u materijalu koji je dostavljen, u dokumentaciji za 
nadmetanje, postoji jasno određen obuhvat te plaže, postoje točke kojima je obuhvat određen. 
U jednom i u drugom predmetu radi se o dijelu čestice. Vezano za promjene u cijeni, u 
dokumentaciji za nadmetanje piše da ukoliko je inflacija veća ili manja od 3% može se 
promijeniti visina, način i izračun plaćanja naknada za koncesiju. Mogućnost izmjene utvrđuje 
se na temelju Ugovora o koncesiji. Znači ne radi se o cijenama koje će biti zauvijek ili sljedećih 
20 godina. Sukladno uredbi i izmjenama zakona koji se bave tom problematikom, odabir ide 
na temelju naviše ponude. Što se tiče gradnje, ovdje nema gradnje već samo postavljanja 
ležaljki ambulantnih prodaja i postavljanja kioska uz suglasnost jedinice lokalne samouprave. 
 
ŽUPAN smatra da je bitno napomenuti da apsolutno ne prihvaća tezu vijećnika da se radi o 
bilo kakvoj privatizaciji. Navedene plaže su i danas u funkciji, ne utječe se na okoliš ali ima 
nekoliko razlika. Na području Istarske županije postoje samo tri plaže koje su ograđene, a 
ograđene su još u doba Jugoslavije i radi se isključivo o nudističkim kampovima. Niti jedna 
druga plaža nije ograđena. U Rapcu je svaka plaža svakom građaninu dostupna. Potrebno je 
u startu otkloniti te neistine, jer se ne radi ni o privatizaciji ni o nekakvom ograđivanju. To je 
građanima bitno. Ali ima neka razlika. Dan danas temeljem koncesijskih odobrenja, pojedinci, 
tvrtke, obrti obavljaju tu djelatnost. Ako kažemo da štitimo interes Istarske županije, od 
koncesijskog odobrenja, proračun Istarske županije ima nula kuna, a kad govorimo o koncesiji 
imamo jasno definirano područje, naknadu po kvadratnom metru – fiksni dio i varijabilni dio 
temeljem ostvarenog prihoda. Radi se o tvrtki Sloković za koju misli da nije neka velika tvrtka 
i ne želim prihvatiti tezu da se ide u korist nekih velikih tvrtki, na uštrb malih jer je to neistina. 
I treće i najbitnije, ovo je obavijest o mogućnosti davanja koncesije. Znači, potrebno je provesti 
čitavu proceduru i na kraju će opet vijećnici ove Županijske skupštine donijeti odluku o odabiru. 
Doći će tema proračuna, biti će amandmani, tražit će se dodatnih sredstava, a sada kada 
možete odlučiti da se jedan dio prihoda uprihoduje u županijski proračun, kažete da to nije 
interes Županije. Ja mislim suprotno, valjda smo mi ovdje da štitimo interes Županije. Svoj dio 
će dobiti i grad i županija i država. Za koncesijska odobrenja isključivo dobiva naknadu jedinica 
lokalne samouprave. Držim da postojeći zakon koji je definirao naknade za koncesijska 
odobrenja, a prvenstveno način dodjeljivanja odobrenja, tzv. najbrži prst, nije dobar. Ovdje će 
biti raspisan natječaj, tko ponudi više će biti najpovoljniji ponuditelj. Teško je nekome uložiti 
značajna sredstva ukoliko nije siguran da će dogodine biti tamo. Vjerujem ako postoji dulji 
vremenski period da će i ulaganja biti bolja te da će plaže ljepše izgledati kako za naše 
građane, tako i za goste. 
 
(RENATO KALAC, Možemo!, traži povredu Poslovnika ne navodeći članak Poslovnika, zatim 
traži repliku…) 
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE zaključuje raspravu i daje točku na glasanja 
 



                                                             
 

Skupština Istarske županije nakon rasprave i provedenog glasanja sa 27 glasova ZA i 11 
glasova PROTIV usvaja 
 

OBAVIJEST 
o namjeri davanja koncesije na pomorskom dobru za gospodarsko korištenje plaže na 

dijelu k.č. br. 1075 k.o. Rabac 
 

 
Ad-18. 

Prijedlog odluke o prihvaćanju Tršćanskog memoranduma o održivosti, energiji i 
okolišu 

 
Mr.sc. ROBERT VELENIK, u ime Kluba IDS-ISU-Zeleni pozdravlja donošenje Tršćanskog 
memoranduma. Tema je vrlo značajna za nas, za našu djecu, za našu sadašnjost i budućnost, 
održivi razvoj. Ideja je jako dobra. Na ono što želim staviti akcent je područje prometa, na što 
su mnogi bivši župani IDS-a i za ovom govornicom naglašavali. Još uvijek slovenski koridori, 
autoputovi nisu spojeni na Istarski ipsilon, možemo razgovarati i o pomorskom prometu u vezi 
s Istrom. Tršćanski memorandum govori o održivom razvoju, a znamo da Europa jako puno 
ulaže u transporte koji su ekološki održivi. Nada se da će se poraditi i na istarskoj željeznici, 
u najavi su neki novi vlakovi. Predlaže Županu da prilikom potpisivanja Tršćanskog 
memoranduma vodi računa o tome. 
 
VILLI BASSANESE, u ime Kluba SDP-a podržava odluku o prihvaćanju Tršćanskog 
memoranduma. Međutim, konstatira da ima jedan ispravak da župan nije član IDS-a. 
 
KOVILJKA AŠKIĆ, nezavisna, pozdravlja potpisivanje Tršćanskog memoranduma. 
Naglasak stavlja na gospodarenje otpadom, odnosno na jedno od načela zaštite okoliša a to 
je načelo blizine, te na probleme koji nam se javljaju u ljetnim mjesecima. Moli Župana da 
posreduje u smislu konekcije tvrtki koje se bave gospodarenjem otpada, bio otpadom i 
spalionicama otpada. Znamo da imamo spalionicu u Trstu i znamo koliko je Umag udaljen od 
Trsta, pa da se barem u ljetnim mjesecima prihvati dio viška otpada. Isto tako, navodi da na 
posljednjem natječaju koji je Kaštijun raspisao nije pristigla niti jedna prijava. Trebalo bi 
posredovati u smislu da se iznađu mogućnosti da u sjevernom dijelu Italije u Trstu, u spalionici 
i u bio plinskim postrojenjima nakon što Kaštijun raspiše javni natječaj jave određene tvrtke 
koje će zbrinjavati višak otpada i tako smanjiti troškove Kaštijuna. 
 
SLAVEN BOLJUN, Možemo!, ističe da će njihov klub prihvatiti ovaj memorandum. Očekuje 
da će se ubrzo nešto i financijski konkretizirati, iako ova odluka ne obuhvaća financijska 
sredstva. Osvrće se na energetsku tranziciju. Mišljenja sam da Istra može puno bolje i 
ambicioznije po pitanju zelene tranzicije, imamo odlične geografske, klimatološke i 
infrastrukturne preduvjete za biti predvodnici zelene tranzicije u Republici Hrvatskoj. Znamo 
da je prostorni plan u izradi. Trebalo bi cijeli taj proces više približiti javnosti, građanima, struci 
i poslovnim subjektima kako bi svi mogli bolje participirati u tome. Za neke stvari ne moramo 
čekati izmjene prostornih planova, možemo energično krenuti u akciju osunčavanja krovova. 
Cilj nam mora biti postavljanje solarnih elektrana na svim ustanovama kojima upravlja 
Županija. Možemo se ugledati na Grad Zagreb i Krapinsko-zagorsku županiju koji su tu puno 
veća sredstva uložili od nas. Zato nam je žao da je odbijen naš amandman na proračun upravo 
za povećanje sredstava za solarne elektrane na javnim zgradama i za sufinanciranje sunčanih 
elektrana građanstvu u većem iznosu kako bi se to više potaknulo. I europska politika i ciljevi 
idu u tom smjeru i ne smijemo izgubiti korak. Možemo uvjetovati da se na svim privatnim 
objektima novogradnje ili rekonstrukcije uvjetuje postavljanje sunčanih elektrana, postavljati u 
gradovima punionice za električne automobile, dobar iskorak bi bio i postavljanje baterija u 



                                                             
 

privatne i javne objekte, zatim, ova suradnja je dobra po pitanju mogućih vjetroelektrana  na 
otvorenom moru po uzoru na Baltičke države. U ovom trenutku nepredvidive energetske krize 
je pravo vrijeme da se zamišlja energetski neovisna Istra i da krenemo ambicioznije i 
konkretnije u tom pravcu. 
 
IRENA PERUŠKO, IDS, ističe da je danas održan Odbor za međunarodnu suradnju i 
europske poslove na kojem su također raspravljali o toj temi. Dali smo zadatke stručnim 
službama da nam spreme informacije vezane za današnju temu ali i za neke druge teme o 
kojima je važno razgovarati. 
Podsjeća kolegu Bassanesea da prošle godine nisu podržali točke vezane uz decentralizaciju 
s obrazloženjem da ih ne mogu podržati jer nisu podržali proračun, a danas su te iste podržali. 
 
POTPREDSJEDNICA SKUPŠTINE upozorava vijećnicu da je skrenula s teme. 
 
IVAN ISKRA, Zelena alternativa - ORaH, u tršćanskoj strategiji većinom se promiče 
obrazovanje u pogledu znanstvenih spoznaja. Obrazovanje u tom pogledu nije spušteno niti 
na strukovno niti na osnovno obrazovanje. Jedan od dokumenata koji je citiran, Komunikacija 
o europskom zelenom planu koja predstavlja novu razvojnu strategiju rasta u europskoj uniji 
ističe ključnu ulogu škola, ustanova za osposobljavanje i sveučilišta da s učenicima, roditeljima 
i širom zajednicom rade na promjenama koje su potrebne za postizanje klimatske neutralnosti 
do 2025. godine. Apelira da se u pogledu realizacije Tršćanskog memoranduma uključe i 
osnovne škole budući da one imaju mogućnost kroz program Erasmus plus sudjelovati u 
mobilnosti, sudjelovati u prilikama da upoznaju druge modele obrazovanja, rada, te da steknu 
ključne kompetencije osobito one koje se danas u Europi najviše ističu, a to su zelene i 
digitalne kompetencije. U realizaciji bi trebale biti potpore škola, a isto tako je važna i potpora 
Istarske županije. 
 
ŽUPAN se zahvaljuje svima na inicijativama. Naravno da će se kandidirati tematika prometa, 
tematika gospodarenja otpadom, prihvaćam i inicijativu uključivanja osnovnog školstva s time 
da to treba biti dogovor svih strana. 
 
POTPREDSJEDNICA SKUPŠTINE zaključuje raspravu i nakon provedenog glasovanja, 
konstatira da je Skupština jednoglasno donijela sljedeću 
 

ODLUKU 
o prihvaćanju Tršćanskog memoranduma o održivosti, energiji i okolišu 

 

 
Ad-19) 

Prijedlog Zaključka o donošenju prijedloga Istarske županije za izradu dopune 
Nacionalnog plana specijalističkog usavršavanja zdravstvenih radnika za 

petogodišnje razdoblje (2020. – 2024. godine) 
 

POTPREDSJEDNICA SKUPŠTINE, otvara raspravu po klubovima, a potom i pojedinačnu 
raspravu. Kako nema prijavljenih zaključuje raspravu i daje točku na glasanje.  
 
Skupština Istarske županije, bez rasprave, nakon provedenog glasanja jednoglasno usvaja 
 

ZAKLJUČAK  

o donošenju prijedloga Istarske županije za izradu dopune Nacionalnog plana 

specijalističkog usavršavanja zdravstvenih radnika za petogodišnje razdoblje  



                                                             
 

(2020. – 2024. godine) 

 

 
Ad-20) 

Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o visini turističke pristojbe po osobi i noćenju i 
visini godišnjeg paušalnog iznosa turističke pristojbe za općine i gradove na području 

Istarske županije za 2024. godinu 
 
 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE, otvara raspravu po klubovima, a potom i pojedinačnu 
raspravu. Kako nema prijavljenih zaključuje raspravu i daje točku na glasanje.  
 
Skupština Istarske županije, bez rasprave, nakon provedenog glasanja jednoglasno usvaja 
 

ODLUKU 
 o izmjeni Odluke o visini turističke pristojbe po osobi i noćenju i visini godišnjeg 

paušalnog iznosa turističke pristojbe za općine i gradove na području Istarske 
županije za 2024. godinu 

 
 

Ad-21) 
Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti mr. sc. Zvjezdani Hautz-Quaranta za promjenu 

prostora obavljanja javne zdravstvene službe - djelatnosti ortodoncije.  
 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE, otvara raspravu po klubovima, a potom i pojedinačnu 
raspravu. Kako nema prijavljenih zaključuje raspravu i daje točku na glasanje.  
 
Skupština Istarske županije, bez rasprave, nakon provedenog glasanja jednoglasno usvaja 
 

ODLUKU 
o davanju suglasnosti mr. sc. Zvjezdani Hautz-Quaranta za promjenu prostora 

obavljanja javne zdravstvene službe - djelatnosti ortodoncije. 

 

 
Ad-22) 

Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Godišnje analize stanja sustava Civilne zaštite na 
području Istarske županije za 2022. godinu 

  

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE, otvara raspravu po klubovima, a potom i pojedinačnu 
raspravu. Kako nema prijavljenih zaključuje raspravu i daje točku na glasanje.  
 
Skupština Istarske županije, bez rasprave, nakon provedenog glasanja jednoglasno usvaja 

 
ZAKLJUČAK 

o prihvaćanju Godišnje analize stanja sustava Civilne zaštite na području Istarske 
županije za 2022. godinu 

 
 

Ad-23) 
Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Godišnjeg plana razvoja sustava civilne zaštite na 

području Istarske županije za 2023. godinu  



                                                             
 

 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE, otvara raspravu po klubovima, a potom i pojedinačnu 
raspravu. Kako nema prijavljenih zaključuje raspravu i daje točku na glasanje.  
 
Skupština Istarske županije, bez rasprave, nakon provedenog glasanja jednoglasno usvaja 
 

ZAKLJUČAK 

           o prihvaćanju Godišnjeg plana razvoja sustava civilne zaštite na području  

              Istarske županije za 2023. godinu 

 

 

Ad-24) 
Prijedlog Odluke o prihvaćanju Programa održavanja Sustava javnog 

navodnjavanja Valtura 2023. godinu 
 
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE, otvara raspravu po klubovima, a potom i pojedinačnu 
raspravu. Kako nema prijavljenih zaključuje raspravu i daje točku na glasanje.  
 
Skupština Istarske županije, bez rasprave, nakon provedenog glasanja jednoglasno usvaja 
 

ODLUKU 
o prihvaćanju Programa održavanja Sustava javnog navodnjavanja Valtura 2023. 

godinu 
 
 

Ad-25) 
Prijedlog Odluke o dopuni djelatnosti Ekonomske škole Pula  

 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE, otvara raspravu po klubovima, a potom i pojedinačnu 
raspravu. Kako nema prijavljenih zaključuje raspravu i daje točku na glasanje.  
 
Skupština Istarske županije, bez rasprave, nakon provedenog glasanja jednoglasno usvaja 

 
ODLUKU 

o dopuni djelatnosti Ekonomske škole Pula 
 
 

Ad-26) 
Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 

dopunama Statuta Osnovne škole Svetvinčenat 
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE, otvara raspravu po klubovima, a potom i pojedinačnu 
raspravu. Kako nema prijavljenih zaključuje raspravu i daje točku na glasanje.  
 
Skupština Istarske županije, bez rasprave, nakon provedenog glasanja jednoglasno usvaja 

 
ODLUKU 

o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama 
Statuta Osnovne škole Svetvinčenat  

 



                                                             
 

 
Ad-27) 

Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Škole za turizam, ugostiteljstvo i trgovinu Pula  

 
 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE, otvara raspravu po klubovima, a potom i pojedinačnu 
raspravu. Kako nema prijavljenih zaključuje raspravu i daje točku na glasanje.  
 
Skupština Istarske županije bez rasprave i nakon provedenog glasanja jednoglasno usvaja 
 

ODLUKU 
o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama 

Statuta Škole za turizam, ugostiteljstvo i trgovinu Pula  
 
 

Ad-28) 
Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 

dopunama Statuta Strukovne škole Pula  
 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE, otvara raspravu po klubovima, a potom i pojedinačnu 
raspravu. Kako nema prijavljenih zaključuje raspravu i daje točku na glasanje.  
 
Skupština Istarske županije bez rasprave i nakon provedenog glasanja jednoglasno usvaja 
 

ODLUKU 

o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama 
Statuta Strukovne škole Pula  

 
 

Ad-29) 
Prijedlog Odluke o poništenju Natječaja za imenovanje ravnatelja/ravnateljice Muzeja 

suvremene umjetnosti Istre 
 
VILI BASSANESE, u ime Kluba SDP-a. Navodi kako nema prethodnog pojašnjenja ove točke 
Dnevnog reda, te da je pokušao logički razumjeti intenciju ali možda ne do kraja. Na sjednici 
Skupštine Istarske županije donesena je Odluka o raspisivanju javnog natječaja za 
imenovanje ravnatelja/ice Muzeja suvremene umjetnosti Istre, a u sljedećoj točci je Rješenje 
o razrješenju ravnateljice i imenovanju v. d. ravnatelja Muzeja suvremene umjetnosti Istre. 
Pretpostavlja da je razlog tome, što temeljem članka. 41. Zakona o ustanovama, govori 
sljedeće: rok u kojem se kandidati obavještavaju o izboru ne može biti dulji od 45 dana od 
isteka roka za podnošenje, kako sjednica nije sazvana u roku 45 dana pristupilo se tome. 
Međutim, imamo zakon, sudsku praksu, te jedan trud koji smatra da je nepotreban jer je po 
presudi  Upravnog suda u Splitu što je potvrdio Vrhovni sud, rok od 45 dana nije razlog za 
poništenje natječaja. Nadalje, u članku 42. stavka 3. Zakona o ustanovama, navedeni rok 
nema prekluzivni karakter u smislu da bi njegov protek značio poništavanje predmetom 
natječaja već navedeni rok ima instruktivni karakter. Navedeno prekoračenje, ne utječe na 
valjanost provedbe koji je potvrđen na sjednici Skupštine Istarske županije u točci 30. 
Dnevnog reda. Prema tome ako se radi o istoj osobi i ako postoji dobra volja, predlaže da se 
pozove na članku 42. stavka 3. Zakona o ustanovama te se na današnjoj sjednici donese 
Odluka o imenovanju ravnateljice muzeja suvremene umjetnosti Istre. 



                                                             
 

TAMARA BRUSSICH, IDS, buongiorno a tutti. Io non sono d'accordo con la proposta del 
collega Bassanese. Naime, ako rokovi postoje zbog određenog razloga, te kako se dogodilo 
da su rokovi prošli, onda treba učiniti upravo ono što je predloženo na Dnevnom redu. Ne 
treba se ponašati na način da se ide mimo toga, pa se onda događa da po Istri, te po Republici 
Hrvatskoj, ravnatelji budu urušeni zbog takvih promaknutih sitnica kada inspekcija izlazi na 
teren. Podržava prijedlog da se upravo ovako postupi, a da se funkcionira u skladu sa 
Zakonom, neovisno o svemu ispravno  se postupilo. Smatra da se reagiralo na vrijeme, te 
treba funkcionirati temeljem zakonskih odredbi, Zakona o ustanovama i ostalim posebnim 
zakonima koji reguliraju djelatnost.   

VILI BASSANESE, SDP-a, navodi kako se slaže sa vijećnicom, smatra da je netko izvršio 
propust za koji naravno nitko ne odgovara. Ne slaže se s njom što se tiče mišljenja jer to nije 
njegovo mišljenje, nego presuda Upravnog suda odnosno Vrhovnog suda i prema tome u 
Hrvatskoj postoji sudska praksa koja vam omogućava da se to dogodi.  

TAMARA BRUSSICH, IDS, pojašnjava da sudska praksa postoji i onom drugom smislu, a u 
smislu o kojem vijećnica govori onda to nosi i kazne. Prema tome ako je osnivač, prosudio da 
je potrebno napraviti na taj način i ovako je ispravno te tako treba postupiti. 

VLADIMIR TORBICA, pročelnik Upravnog odjela za kulturu i zavičajnost, pozdravlja 
prisutne i  obrazlaže predmetnu točku. Ističe kako su oba vijećnika u pravu, a to najviše govori 
o pravnom sustavu Republike Hrvatske. Jednostavno imamo različita tumačenja. Smatra da 
je ovo tumačenje, predloženo u skladu sa zakonom i zato predlaže da se postupi ispravno. 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE, zaključuje raspravu i daje točku na glasanje.  
 
Skupština Istarske županije nakon rasprave i provedenog glasanja sa 25 glasova ZA, i 10 
SUZDRŽANIH glasova usvaja 
 

ODLUKU 

o poništenju Natječaja za imenovanje ravnatelja/ravnateljice Muzeja  

suvremene umjetnosti Istre 

 
 

Ad-30) 
Prijedlog Rješenja o razrješenju ravnateljice i imenovanju vršiteljice dužnosti 

ravnatelja Muzeja suvremene umjetnosti Istre  
 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE, otvara raspravu po klubovima, a potom i pojedinačnu 
raspravu. Kako nema prijavljenih zaključuje raspravu i daje točku na glasanje 

 
Skupština Istarske županije nakon rasprave i provedenog glasanja sa 25 glasova ZA, i 10 
SUZDRŽANA usvaja  
 

RJEŠENJE 

o razrješenju ravnateljice i imenovanju vršiteljice dužnosti ravnatelja Muzeja 
suvremene umjetnosti Istre  

 

 
Ad-31) 



                                                             
 

  Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvješća o radu za 2022. godinu Županijskog 
operativnog centra Istarske županije 

 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE, otvara raspravu po klubovima, a potom i pojedinačnu 
raspravu. Kako nema prijavljenih zaključuje raspravu i daje točku na glasanje.  
 
Skupština Istarske županije bez rasprave i nakon provedenog glasanja jednoglasno usvaja 
 

ZAKLJUČAK 
o prihvaćanju Izvješća o radu za 2022. godinu Županijskog operativnog centra 

Istarske županije 
 

 
Ad-32 

Prijedlog Odluke o prihvaćanju Programa rada za 2023. godinu Županijskog 
operativnog centra Istarske županije 

 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE, otvara raspravu po klubovima, a potom i pojedinačnu 
raspravu. Kako nema prijavljenih zaključuje raspravu i daje točku na glasanje.  
 
Skupština Istarske županije bez rasprave i nakon provedenog glasanja jednoglasno usvaja 
 
 

ODLUKU 

o prihvaćanju Programa rada za 2023. godinu Županijskog operativnog centra 

Istarske županije 

 

Ad-33) 
Prijedlog Odluke o provedbi Programa praćenja kakvoće mora za kupanje na plažama 

Istarske županije u 2023. godini 
 

PREDSJEDNICA SKUPŠTINE, otvara raspravu po klubovima, a potom i pojedinačnu 
raspravu. Kako nema prijavljenih zaključuje raspravu i daje točku na glasanje.  
 
Skupština Istarske županije bez rasprave i nakon provedenog glasanja jednoglasno usvaja 
 

ODLUKU 

                        o provedbi Programa praćenja kakvoće mora za kupanje na plažama 
Istarske županije u 2023. godini 

 

 
PREDSJEDNICA SKUPŠTINE, IDS, zaključuje današnju sjednicu i najavljuje da će se 
svečana sjednica Skupštine održati, 30. ožujka 2023. godine u Poreču, povodom dana Statuta 
Istarske županije. 

Sjednica je završila u 13.14 h.  
 
Zapisnik vodile: 
Andrea Jelovčić i  
Elvija Čeh Paćelat 

PREDSJEDNICA 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR 



ELEKTRONIČKA ISPRAVA

 

 

SKUPŠTINA / ASSEMBLEA 
KLASA/CLASSE: 024-01/23-01/02 
URBROJ/N.PROT: 2163-01-01/3-23-01 
Poreč, 30. ožujka 2023. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

ZAPISNIK 
 

15. SVEČANA SJEDNICA 
 

održana 30. ožujka 2023. godine 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  



                                                             
 

ZAPISNIK 
 

sa 15. sjednice Skupštine Istarske županije, održane 30. ožujka 2023. godine (četvrtak), u 
Istarskoj sabornici u Poreču povodom Dana Istarskog statuta. 
 

DNEVNI RED: 
 

1. Izvođenje himni, državne i istarske 
2. Voditelji Dubravka Svetličić i Šandor Slacki otvaraju program svečane sjednice 

Skupštine Istarske županije 
3. Sandra  Ćakić Kuhar, Predsjednica Skupštine, – pozdravni govor 
4. Zamjenik župana Primorsko-goranske županije Petar Mamula – prigodni govor 
5. Boris Miletić, župan – prigodni govor 
6. Ivan Bubić – Izaslanik predsjednika Vlade Republike Hrvatske i državni tajnik 

Središnjeg državnog ureda za središnju javnu nabavu – prigodni govor 
7. Mario Bratulić – izaslanik predsjednika Hrvatskog Sabora i načelnik Općine Sveti 

Petar u Šumi – prigodni govor  
8. Zoran Milanović -  predsjednik RH – prigodni govor  
9. Boris Miletić, župan – riječ zahvale 
10. Dr. Julijana Franinović Marković – prigodni govor 
11. Zatvaranje sjednice 

 

 
Izvođenje državne himne „Lijepa moja domovino“ i županijske himne „Krasna zemljo, Istro 
mila“ (bez najave) 
 
DUBRAVKA SVETLIČIĆ: 
Dame i gospodo, poštovani uzvanici, dragi gosti, dobar dan i dobrodošli na svečanu sjednicu 
Skupštine Istarske županije – Istarskog sabora, u povodu obilježavanja Dana Istarskog 
statuta.  
 
ŠANDOR SLACKI: 
Signore e signori, distinti invitati, cari ospiti, buongiorno e benvenuti alla seduta solenne 
dell'Assemblea della Regione Istriana – Dieta Istriana in occasione della celebrazione della 
Giornata dello Statuto istriano. 
 
DUBRAVKA SVETLIČIĆ: 
Istarski je statut donesen 30. ožujka 1994. godine, a potvrdio je Istarsku županiju kao 
višenacionalnu i dvojezičnu zajednicu koja predstavlja jedinicu područne (regionalne) 
samouprave u okviru Republike Hrvatske, te svoje vrijednosti temelji u antifašizmu. Bio je to 
izraz volje Istrijanki i Istrijana da najvišim političkim aktom definiraju svoje posebnosti, težnje i 
svoj identitet. 
 
ŠANDOR SLACKI: 
Adottato il 30 marzo 1994, lo Statuto istriano ha confermato la Regione Istriana quale 
comunità plurinazionale e bilingue che costituisce un'unità dell'autogoverno locale (regionale) 
all'interno della Repubblica di Croazia, i cui valori sono fondati sull'antifascismo. È stato 
espressione della volontà degli istriani e delle istriane di definire, con il massimo atto politico, 
le proprie peculiarità, le proprie aspirazioni e la propria identità. 
 
DUBRAVKA SVETLIČIĆ: 



                                                             
 

Na početku svečanosti, pozivamo predsjednicu Skupštine Istarske županije, gospođu Sandru 
Ćakić Kuhar, da pozdravi uzvanike i prigodnim govorom otvori sjednicu. 
 
ŠANDOR SLACKI: 
Per dare inizio alla celebrazione invitiamo la Presidente dell'Assemblea della Regione Istriana 
Sandra Ćakić Kuhar a dare il benvenuto agli invitati e ad inaugurare la seduta solenne 
pronunciando la propria allocuzione.. 
 
SANDRA ĆAKIĆ KUHAR: 
Poštovane vijećnice i vijećnici Skupštine Istarske županije, gentili consigliere e consiglieri, 
dobar dan svima, buon giorno a tutti! 
Na samom početku današnje svečane sjednice želim se zahvaliti na gostoprimstvu Gradu 
Poreču – Parenzo i poštovanom domaćinu – gradonačelniku Lorisu Peršuriću. 
Drago mi je što su danas s nama i srdačno pozdravljam: Predsjednika Republike Hrvatske, 
gospodina Zorana Milanovića sa suradnicima, izaslanika predsjednika Hrvatskog sabora i 
načelnika Općine Sveti Petar u Šumi, gospodina Marija Bratulića, izaslanika predsjednika 
Vlade Republike Hrvatske i državnog tajnika Središnjeg državnog ureda za središnju javnu 
nabavu gospodina Ivana Bubića, saborske zastupnice i saborske zastupnike iz Istre, župana 
Istarske županije, gospodina Borisa Miletića, njegovog zamjenika i zamjenicu, zamjenika 
župana Primorsko-goranske županije, gospodina Petra Mamulu, potpredsjednicu Skupštine 
Istarske županije, sve vas, poštovane vijećnice i vijećnike Skupštine Istarske županije, 
ovogodišnju dobitnicu Grba Istarske županije, županijske pročelnice i pročelnike, 
gradonačelnike gradova i načelnice i načelnike općina u Istarskoj županiji, načelnika Policijske 
uprave istarske, predstavnike pravosuđa, policije, Hrvatske vojske, vatrogastva i civilne zaštite 
predstavnike udruga antifašista i braniteljskih udruga, predstavnike institucija zdravstva i 
socijalne skrbi, predstavnike visokog obrazovanja i znanstveno-istraživačkih institucija, 
školstva i sporta, predstavnike kulturnih ustanova i nacionalnih manjina, predstavnike 
Talijanske unije, predstavnike gospodarstva i obrtništva, javnih ustanova i trgovačkih društava 
kao i predstavnike sredstava javnog informiranja. 
Dame i gospodo, dragi gosti, dobrodošli! 
Pridružujem se u svoje osobno ime te u ime Skupštine Istarske županije – Assemblea della 
Regione Istriana čestitkama povodom Dana Statuta Istarske županije! Mi associo ai saluti in 
occasione della Giornata dello Statuto Istriano! 
Dame i gospodo, korak smo od obilježavanja jubilarnih 30 godina donošenja Statuta Istarske 
županije, što dovoljno govori o velikom značaju koji ovaj dokument ima za sve građanke i 
građane Istre.  
U namjeri da naša zajednica istakne vlastiti identitet i pokaže u kojem smjeru želimo da se 
Istra razvija, sastavljen je dokument u koji su utkane temeljne vrijednosti našeg društva.   
Te smo godine, baš kao i danas, Istru opisali:  
- Kao povijesnu pokrajinu čija se posebnost i osobitost očitovala kroz čitavu njezinu 

bogatu povijest 
- In quanto comunità plurietnica, pluriculturale e plurilingue, che riconosce e tutela la liberta' 

di espressione dei cittadini e protegge la dignita' dell'individuo. 

- Kao područje gdje svaki građanin ili zajednica uživa puno pravo izražavanja, poštovanja, 

osiguranja i razvoja društvene, etničke, vjerske, kulturne, političke i jezične slobode i 

samosvijesti 

- Kao područje čiji su građani i prije II. svjetskog rata pružili otpor fašizmu te se masovno 

svrstali uz antifašističku koaliciju, protiv sila koje su prijetile da pogaze principe slobode, 

jednakosti i ravnopravnosti naroda i građana 

- Kao područje iz kojeg su egzodusi autohtonog stanovništva poticani pritiscima izvana 

prijetili gubitkom njenog identiteta 



                                                             
 

- Kao područje u kojem građani koji pripadaju različitim društvenim, etničkim i vjerskim 

zajednicama imaju pravo sudjelovati u regionalnim i lokalnim poslovima 

- Kao područje koje štujući jedinstvo i nedjeljivost Republike Hrvatske, a posebice 

nepovredivost njezinih granica, teži regionalnoj samoupravi i prekograničnoj suradnji. 

Tim smo riječima nastojali opisati naš način života, ali i društvo kojem težimo. Ono što se 
odmah izdvaja, jest jasna i nedvojbena želja za otvorenošću. Vjerujem da je tako jer nas je 
naša povijest naučila da strahu uvijek treba suprotstaviti humanost. 
U teškim vremenima, punih izazova i nesigurnosti, poput ovih s kojima se danas nažalost 
suočavamo, najlakše je prepustiti se niskim strastima, zatvoriti se u sebe i sačuvati vlastiti 
komfor. Puno je teže pružiti ruku, razumjeti druge i stati uz njih kad je potrebno. -   Uno dei 
grandi istriani, Fulvio Tomizza, una volta disse che coloro che sono intrappolati nella paura 
hanno meno umanità e meno forza per partecipare attivamente alla propria missione umana. 
Zato smatram da je donošenje Statuta bilo svojevrsna potvrda zrelosti istarskog društva. Prije 
od ostalih, došli smo do logične spoznaje da smo svi mi, po nekim kriterijima, manjina. To ne 
znači da netko više ili manje vrijedi, već samo da smo različiti, a to je dobro. Zato je naša 
zadaća graditi zajednicu u kojoj će se svaki čovjek ugodno osjećati i moći kvalitetno živjeti od 
svog rada.   
Poštovane dame i gospodo, vjerujem da možemo biti ponosni na Istru danas. Izgradili smo 
Istru koja je gospodarski jaka, koja je infrastrukturno uređena i koja sve više zadovoljava 
visoke kriterije društvenog standarda – od onih najmlađih pa sve do najstarije dobi. Međutim, 
puno je, doista puno je još posla pred nama. C e ancora tanto lavoro da fare! 
Vremena se ubrzano mijenjaju, što znači da treba preispitati prioritete i ukoliko je potrebno, 
presložiti ih. Polazišna točka mora biti održiv odnos između ljudi i prostora. Istra je sve više 
prepoznatljiva kao regija u kojoj se dobro živi i posluje, pa tako  vrijednost zemljišta u Istri sve 
više raste. Iz tog razloga naš odnos prema prostoru moramo podići na višu razinu. Zaštita 
prostora, postavljanje jasnih granica i borba protiv narušavanja onoga što on jest treba biti naš 
prioritet. 
Iako je, kao što sam rekla, Istra jedna od najrazvijenijih regija u Hrvatskoj, iako ju mnogi 
smatraju naprednom, bogatom i prostorom blagostanja, moramo biti svjesni kako, nažalost, 
to ne vrijedi za sve Istrijanke i Istrijane. Ovdje, u prvom redu, mislim na mlade koji se suočavaju 
s nemalim problemima koje stvara tržište. Zbog porasta cijena, usudila bih se reći, bez 
presedana u modernoj povijesti Istre, rješavanje stambenog pitanja za mlade u Istri je sve 
kasnije dostižno, a time, posljedično, i osnivanje obitelji.  
Položaj mladih moramo vratiti u fokus našeg djelovanja na svim razinama. Reagirajmo sad 
dok je još moguće kako naša djeca ne bi tražila sreću negdje drugdje. Zato osigurajmo da 
svaki čovik uživa u blagodatima života u našoj Istri! 
Poštovane dame i gospodo, danas je prilika i da pokažemo najiskreniju zahvalnost 
pojedincima koji godinama i desetljećima ulažu svoj rad i trud u brigu za naše ljude, a jedna 
od njih je i doktorica Julijana Franinović Marković kojoj od srca čestitam na nesebičnoj brizi za 
svakog čovjeka i za njihove obitelji. Doktorica znanosti iz područja neurologije, začetnica 
razvoja palijativne skrbi u Istri i u Hrvatskoj, svoj je rad posvetila najtežim trenucima s kojima 
se kao pojedinci i kao društvo susrećemo, a to je briga za umirujuće i njihove obitelji na jedan 
human, solidaran i brižljiv način.  
I kao što smo ponosni na doktoricu Franinović Marković, ponosni smo i na mnogo drugih 
pojedinaca koji svojim trudom i zalaganjem čine Istru boljim mjestom. Jer Istra ima ljude koji 
svojim radom, primjerom i idejama utjelovljuju duh Istarskog statuta. Njima idu velike zahvale 
uz poruku da je to što rade prepoznato i cijenjeno! 
Poštovane i poštovani svi, sretan nam Dan Istarskog statuta! 
Auguri per la Giornata dello Statuto Istriano! 
Hvala svima / Grazie a tutti. 
 



                                                             
 

DUBRAVKA SVETLIČIĆ: 
Zahvaljujemo predsjednici Skupštine gospođi Ćakić Kuhar na govoru i pozivamo zamjenika 
župana Primorsko-goranske županije gospodina Petra Mamulu da se obrati uzvanicima 
 
ŠANDOR SLACKI: 
Ringraziamo la presidente dell'Assemblea Sandra Ćakić Kuhar per il suo intervento e 
invitiamo il Vicepresidente della Regione Litoraneo-Montana Petar Mamula a rivolgersi agli 
ospiti. 
 
PETAR MAMULA:  
Poštovani predsjedniče Republike Hrvatske, poštovani izaslaniče predsjednika Hrvatskog 
sabora, poštovani izaslaniče predsjednika Vlade, poštovana predsjednice Skupštine Istarske 
županije, župane sa suradnicima, cijenjeni gosti i uzvanici. Zaista mi je drago što su me na 
neki način prozvali zamjenikom župana Istarske županije jer mi to ne pada teško. Uvijek se 
potrefi da sam ja taj koji vas dolazi pozdraviti u Pazinu ili ovdje danas kao i na drugim 
dešavanjima na koje smo kao prvi susjedi uvijek pozvani. 
Želim Vam od srca u svoje vlastito ime i ime župana, koji je zbog županijske Skupštine 
Primorsko-goranske županije odsutan, čestitati dan Istarskog statuta.  
Kroz Dan Istarskog statuta i sve što je predsjednica Skupštine navela vidimo koliko je zapravo 
kroz cijelu povijest Istre bilo teško zapisati one vrijednosti koje su nam svima normalne i opće 
prihvaćene i donijeti na općoj razini. Koliko je tu bilo nepotrebnog otpora jer su to stvari koje 
se tiču osnovnih vrijednosti svih demokratskih sustava danas. Čestitam Vam na skoro 30. 
godini Statuta i nadam se da će fešta za okruglu obljetnicu biti puno veća i veselija od 
uobičajenog. Dijelimo iste vrijednosti mada nas dijeli nekoliko kilometara planine Učke koja 
nas razdvaja, dišemo zajedno u istom smjeru i u mnogim stvarima dajemo tempo i smjer u 
kojem bi naša domovina trebala ići i u kojima ide svih ovih godina. 
Za kraj, još jednom od srca Vam čestitam dan Istarskog Statuta uz nadu da se vidimo ponovno 
sljedeće godine na okrugloj obljetnici. 
 
DUBRAVKA SVETLIČIĆ: 
Zahvaljujemo gospodinu Mamuli. Molimo župana Istarske županije gospodina Borisa Miletića 
da se prigodnim govorom obrati prisutnima. 
 
ŠANDOR SLACKI: 
Ringraziamo il vicepresidente Mamula. 
Invitiamo il Presidente della Regione Istriana Boris Miletić a rivolgersi agli invitati. 
 
BORIS MILETIĆ: 
Poštovani predsjedniče Republike Hrvatske - g. Zoran Milanović i suradnici, Onorevole 
Presidente della Repubblica di Croazia - Zoran Milanović e collaboratori, onorevole inviato del 
Presidente del Sabor croato, poštovani izaslaniče predsjednika Hrvatskog sabora, poštovani 
izaslaniče predsjednika Vlade RH, onorevole inviato del Presidente del Governo della 
Repubblica di Croazia, poštovane saborske zastupnice i poštovani saborski zastupnici, 
onorevoli deputati e deputate al Sabor croato, onorevole Presidente dell'Assemblea della 
Regione Istriana, illustri consiglieri e consigliere dell'Assemblea regionale. Poštovana 
predsjednice Skupštine Istarske županije, uvažene vijećnice i uvaženi vijećnici županijske 
Skupštine, onorevole Vicepresidente della Regione Litoraneo-Montana, poštovani zamjeniče 
primorsko-goranskog župana, poštovani zamjeniče župana, poštovana zamjenice župana, 
onorevoli Vicepresidenti della Regione, distinti sindaci di comuni e città, cijenjeni 
gradonačelnici i cijenjeni načelnici, poštovane pročelnice i poštovani pročelnici upravnih tijela 
Istarske županije, onorevoli assessori e assessore degli organi amministrativi della Regione 



                                                             
 

Istriana, signore e signori, dame i gospodo, na samome početku sve vas srdačno pozdravljam. 
Želim vam dobrodošlicu na svečanu sjednicu povodom Dana Istarskog statuta.  
Kažu da svako vrijeme nosi svoje i uistinu je tako. Svako vrijeme nosi svoje prepreke, borbe, 
ali i pregršt lijepog i pozitivnog. Kad odvrtimo film na neka prošla vremena i zbivanja, 
neizostavno se bude i određene emocije, sjećanja. Neka putem izblijede, dok druga i dalje 
živopisno opstaju. Neki događaji ostanu i trajno zapisani jer čine dio naše povijesti i identiteta... 
Naš su ponos, ali i obveza, smjer kojim želimo nastaviti i ubuduće. U našoj recentnoj povijesti 
možemo se prisjetiti nekih događaja 90-ih godina kada neke stvari nisu bile shvaćene ili 
dovoljno shvaćene u smislu želja našeg istarskoga naroda. Često je zbog prekogranične 
suradnje, članstva u skupštinama europskih regija Istra bila optuživana za iredentizam i 
autonomaštvo, a to naprosto nije bilo tako. Danas je apsolutno normalno po čitavoj Republici 
Hrvatskoj da njezine županije surađuju s europskim regijama, da svaka regija ima svoj ured u 
Bruxellesu, da su članice skupština europskih regija... Jedan od njih je svakako i usvajanje 
Istarskog statuta, 30. ožujka 1994. godine, dokumenta u kojem se zrcale vrijednosti koje živi 
istarski čovik. Jer sve ono što je bio ugrađeno u Statut nama je bilo samo po sebi razumljivo, 
normalno, prihvatljivo... stavili smo na papir sve ono što nas određuje, ono što mi jesmo, ali to 
nije bilo tada prihvaćeno. I mogli smo odustati, mogli smo pristati na uklanjanje članaka  o 
dvojezičnosti, ali time bi se odrekli dijela svoje regionalne posebnosti. Time bi išli kontra sebe, 
a mi takovi nismo.  
Nel corso storia ci ha sempre accompagnato il desiderio di giustizia. Pensiamo alla Repubblica 
di Albona e alla Ribellione di Proština, quando i nostri minatori e i nostri contadini si sono 
opposti coraggiosamente al fascismo, guidati dagli ideali di libertà, equità e uguaglianza, per 
i quali erano pronti a dare anche la propria vita. A neki su ga nažalost anke i dali.  
Biti dosljedan prvenstveno sebi i svojim uvjerenjima, bilo kao pojedinci ili kao društvo u cjelini, 
jedna je od većih vrlina. Dosljednost s velikom dozom upornosti i nešto tvrdoglavosti, bila je 
naša receptura i kad govorimo o Statutu. Jer u ovome se slučaju nije radilo o kompromisu, 
već o prihvaćanju nametnute nam verzije. Ali ona je bila manjkava.  
I zato, s odmakom od 29 godina, možemo reći da smo ispravno postupili jer smo na kraju, 
nakon mnogo godina, dobili političku i pravnu bitku i naš Statut. A posebno sam ponosan što 
sam kao tadašnji vijećnik županijske Skupštine, tog 19. studenog 2001. godine, mogao dići 
ruku za istarski Statut. Ustav i zakoni predviđaju praktički sve što smo htjeli, a mi smo na tragu 
toga u život pretočili naša načela.  
Proclamando il bilinguismo ufficiale nello Statuto della Regione Istriana abbiamo inoltre 
dimostrato determinazione nella risoluzione dei rapporti intranazionali – intricati e spesso 
molto tesi – fra croati e italiani nel secolo scorso. 
Okrenuli smo stranicu, vođeni željom za napretkom imajući pred sobom jasnu sliku razvijene, 
europske i moderne regije. Otvorene i avangardne i često korak ispred svog vremena.  
I razumljivo je da smo subjektivni, ali ljubav prema rodnome kraju, prema zavičaju je vođena 
prvenstveno srcem. Politika s druge strane, kako osobno na nju gledam je pak, umijeće 
spajanja srca i razuma. To nije posao, već poziv koji od vas traži da emociju prema Istri 
pretočite u konkretne projekte i programe, u boljitak svake građanke i svakog građanina. Da 
s velikom odgovornošću upravljate javnim novcem i osigurate stabilnost. I nije jednostavno, 
pogotovo kad je niz faktora, na koje ne možete utjecati. Više od godine dana rata u Ukrajini, 
2 godine pandemije, razorni potresi, teške ljudske sudbine, inflacija, odnosno teška vremena 
u kojima živimo moraju nas potaknuti na još veće zajedništvo. 
Istra je premala da bi se dijelila i zato je moja misao vodilja u vođenu Istarske županije - 
suradnja i zajedništvo. Kao što od prvog dana, od kad sam postao županom govorim, želim 
biti župan koji spaja jer je meni svaki naš čovjek, svaki kutak ove naše Istre, podjednako bitan. 
To sam upravo izgovorio pri službenom posjetu našoj susjednoj županiji, 18. listopada prošle 
godine.  
Suradnja svih razina vlasti, bez obzira na stranačke boje, mora postojati. Da li je to razina 
lokalne, regionalne ili državne vlasti nije toliko bitno, ali institucije moraju surađivati.  



                                                             
 

Jer osobe na vlasti, često zaborave da su prolazne, političari dolaze i odlaze, ali zato imamo 
priliku stvoriti nešto što je trajnije od naših mandata. I ne samo priliku, već prije svega dužnost. 
Jer kao što kažu veliki mislioci: nije bitno ono što jesi, već ono što ostaje za tobom.  
Bolnica, škole, domovi za starije, poljoprivredna infrastruktura, ceste, očuvana kulturna 
baština itd. itd. je ono što ostaje. To je naša ostavština prema našoj djeci i mladima. To je 
zalog za budućnost koju danas zajedno stvaramo. Ali ne samo objekti, već i vrijednosti i naš 
identitet. To moramo očuvati pogotovo u ovom svijetu koji se sve brže mijenja.   
Nažalost, naša su Negli ultimi venti mesi, da quando sono alla guida della Regione, abbiamo 
avviato molti progetti del genere e i risultati sono visibili, ma noi andiamo avanti. L'anno 2023 
è appena iniziato e i piani e gli investimenti che abbiamo iscritto nel bilancio regionale sono 
molti. 
Na žalost naša su realnost izrazito negativni demografski trendovi, stanovništvo je sve starije, 
a brojni mladi napuštaju Hrvatsku. U Istri srećom navedeno nije toliko izraženo, štoviše mnogi 
upravo biraju našu Istru kao mjesto za život i poslovanje, a posebno veseli kad čujete da mladi 
ljudi iz nekih drugih zapadno europskih zemalja, sele u naš kraj. I to nije slučajno. Istra uz sve 
svoje prirodne blagodati, ima i cijeli niz drugih faktora koje je čine privlačnom i poželjnom... 
Istra je svjetski brend, pravi mali dragulj i na nama je da je čuvamo kao kap vode na dlanu.  
Kako volim reći, naša je županija mala, i teritorijalno i po broju stanovnika, ali je po svojim 
dostignućima svjetski velika. I tu nisam subjektivan.  
Sve je to rezultat rada, promišljenih politika, visoko postavljenih ciljeva i ambicije da uvijek 
budemo još bolji, uspješniji. Ali ni politike, kao ni investicije Županije, gradova i općina nisu 
sami po sebi dostatni. Oni su putokaz, potpora, ali u suštini svega je naš čovik, vrijedan i 
marljiv.  
Tuttavia, siamo testimoni della mancanza di personale in molti settori, soprattutto nella sanità, 
ma anche nell'istruzione, nel turismo... Oggi è diventata davvero un'arte non solo attirare 
personale specializzato, ma anche trattenere il personale già assunto. Perché possiamo avere 
un Ospedale generale modernissimo oppure edifici scolastici nuovi, ma se non abbiamo 
qualcuno che possa curarci, se non ci sono insegnanti e professori per istruire i nostri alunni, 
tutto è inutile. 
Zato moramo osmišljavati i provoditi poticajne mjere, prvenstveno za naš zdravstveni i 
socijalni sustav i u to trebamo biti svi uključeni. Jer Hrvatska je različita. Nije isto umirovljeniku 
živjeti u Istri, sa troškovima koje u Istri ima, kao i umirovljenicima u drugim krajevima Hrvatske. 
Ili policajcu koji ima istu plaću ovdje u Istri kao i u nekim drugim krajevima koji nisu toliko skupi. 
Da ne govorimo o mladim obiteljima koje zbog porasta cijena nekretnina sve teže dolaze do 
svog stambenog prostora. Pa i u bivšoj državi su postojali različiti koeficijenti za različita 
područja, neovisno o poslu kojeg radite.  
Dame i gospodo, signore e signori, nakon ljudi, druga najveća vrijednost je istarska zemlja, 
naš prostor i zato ću, po ne znam koji put, spomenuti bespravnu gradnju - temu svih tema na 
poluotoku. Nju moramo zaustaviti! Drago mi je što postoji konsenzus i jedinstvo svih u Istri po 
tom pitanju jer kao što sam rekao, borba protiv napada na naš prostor i zločina nad prostorom 
je nadstranačka tema.  
Vidimo da se stvari konačno počinju pokretati: govori se o tome još iz doba 2000-ih, a pojačano 
u zadnjih 5-6 godina. Jer u zadnje vrijeme je to doista uzelo puno maha. Moje zahvale idu 
Državnom inspektoratu uz poruku neka tako nastave. Po mogućnosti još jače i intenzivnije. 
Jedino rušenjem bespravnih objekata poslat će se poruka da smo pravna država i da ovako 
više ne može i neće! Istra je šampion turizma u Hrvatskoj i najrazvijenija hrvatska regija. Ako 
želimo da to ostane, a mislim da nam je to svima želja, borba protiv bespravne gradnje mora 
nam svima biti prioritet.  
Nama ljudima je nekako svojstveno da nismo svjesni što imamo dok to ne izgubimo. Zdrav 
čovjek ima tisuću želja, a bolestan samo jednu. Puno toga u životu, kao što su zdravlje ili 
sloboda, prihvaćamo zdravo za gotovo. Dok živimo u slobodi mislimo da je to bogom dano, ali 
vidimo koliko je malo potrebno da bukne rat, da ljudi ginu, a majke i djeca napuštaju svoja 



                                                             
 

ognjišta kao što je to bilo kod nas u domovinskom ratu. Puno toga u životu, prihvaćamo zdravo 
za gotovo, ali to je krivo. Čuvajmo i branimo ovaj naš kutak raja na zemlji.  
Sretan nam Dan Istarskog statuta! Auguri per la Giornata dello Statuto istriano! 
Hvala/ Grazie 
 
Posebna čestitka dobitnici ovogodišnje nagrade za koju znam koliko je svog znanja, 
entuzijazma i ljubavi posvetila području zdravstva. I to području zdravstva u kojem imamo one 
najpotrebnije i njihove obitelji.  
Hvala vam. Grazie.  
 
DUBRAVKA SVETLIČIĆ: 
Zahvaljujemo istarskom županu na govoru. 
 
ŠANDOR SLACKI: 
Ringraziamo il Presidente della Regione Istriana per il suo intervento. 
 
DUBRAVKA SVETLIČIĆ: 
Kristian Marušić naš je tenor koji je već postigao veliki uspjeh na talijanskim, hrvatskim i 
svjetskim pozornicama. Lani je objavio svoj prvi CD s najpoznatijim napuljskim opernim 
arijama i pjesmama, a nastupio je u operama „Arlecchino“ i “Ljubavni Napitak”.  
 
ŠANDOR SLACKI: 
Kristian Marušić è un tenore nostrano che ha già raggiunto un grande successo sui 
palcoscenici italiani, croati e mondiali. L'anno scorso ha pubblicato il suo primo CD con le più 
celebri arie operistiche e canzoni napoletane, ma si è anche esibito nelle opere "Arlecchino" 
e "L'elisir d'amore".  
 
DUBRAVKA SVETLIČIĆ:  
Na klaviru danas imamo prilike čuti Vesnu Ivanović Ocwirk sa Muzičke akademije u Puli, 
umjetničku ravnateljicu nekoliko festivala komorne glazbe i predsjednicu Istarske glazbene 
scene mladih. Kao solist i član raznim komornih sastava, u dosadašnjoj karijeri ostvarila je 
brojne nastupe u Hrvatskoj i Italiji.  
 
ŠANDOR SLACKI: 
Al pianoforte, oggi, abbiamo l'occasione di sentire Vesna Ivanović Ocwirk dell'Accademia di 
musica di Pola, direttrice artistica di diversi festival di musica da camera e presidente 
dell'associazione Istarska glazbena scena mladih. Quale solista e membro di diversi 
complessi da camera, nella sua carriera finora si è esibita molte volte in Croazia e in Italia. 
 
DUBRAVKA SVETLIČIĆ: 
U izvedbi Kristijana Marušića i uz pratnju Vesne Ivanović Ocwirk pozivamo vas da uživate u 
skladbama „Tu che m'hai preso il cuor“ i „O sole mio“. 
 
ŠANDOR SLACKI: 
Vi invitiamo a deliziarvi con le composizioni „Tu che m'hai preso il cuor“ e „O sole mio“, 
eseguite da Kristian Marušić con l'accompagnamento di Vesna Ivanović Ocwirk. 
 
(Kristian Marušić u pratnji Vesne Ivanović Ocwirk na klaviru)  
 
DUBRAVKA SVETLIČIĆ: 
Zahvaljujemo izvođačima.  
 



                                                             
 

ŠANDOR SLACKI: 
Ringraziamo gli interpreti.  
 
DUBRAVKA SVETLIČIĆ: 
Pozivamo sada izaslanika predsjednika Vlade Republike Hrvatske i državnog tajnika 
Središnjeg državnog ureda za središnju javnu nabavu, gospodina Ivana Bubića, da se obrati 
uzvanicima. 
 
ŠANDOR SLACKI: 
Invitiamo ora l'inviato del Presidente del Governo della Repubblica di Croazia e 
sottosegretario di Stato dell'Ufficio di Stato centrale per l'aggregazione delle forniture 
pubbliche Ivan Bubić a rivolgersi agli invitati. 
 
IVAN BUBIĆ: 
Poštovane dame i gospodo iznimna mi je čast i zadovoljstvo pozdraviti vas na današnjem 
skupu u ime predsjednika Vlade Republike Hrvatske, gospodina Andreja Plenkovića i u svoje 
osobno te čestitati vam i zaželjeti uspješnu svečanost obilježavanja Dana Statuta IŽ. 
Posebno pozdravljam predsjednika RH Zorana Milanovića i njegove suradnike, izaslanika 
predsjednika Hrvatskog sabora i načelnika Općine Sveti Petar u Šumi Maria Bratulića, sve 
Saborske zastupnice i zastupnike kao naše domaćine, predsjednicu Skupštine IŽ Sandru 
Ćakić Kuhar i sve vijećnike, župana Istarske županije Borisa Miletića i njegove suradnike, 
zamjenike župana IŽ Jessicu Acquavitu i Tulia Demetliku te zamjenika župana Primorsko-
goranske županije Petra Mamulu, porečkog gradonačelnika Lorisa Peršurića te sve nazočne 
gradonačelnike i načelnike općina te sve ostale dužnosnike i sve nazočne. 
Statut IŽ temeljni je dokument koji određuje prava i obveze građana Istre te predstavlja odraz 
multikulturalnosti, višejezičnosti i očuvanja istarske tradicije suživota i antifašizma. Najviši je 
politički akt nastao kroz izraz volje građana Istre da na zakonit način predstave svoje 
posebnosti i težnje unutar Hrvatske.  Dragi prijatelji, za konstatirati je da nikad dosta 
komunikacije, ni u obitelji, ni na poslu, ni uopće u životu. Zato Vas pozivam da komuniciramo 
dobronamjerno, otvoreno i tolerantno, a na dobrobit naše županije i domovine Hrvatske.  Ne 
mogu, a da ne i ovom prilikom istaknem događaje i procese koji su nas odredili da budemo 
ono što jesmo danas.  
Prisjetimo se samo Proštinske bune i pobune labinskih rudara i stvaranje labinske republike u 
ožujku 1921. godine, Vladimira Gortana i njegove žrtve 1929. godine te čuvenih Pazinskih 
odluka iz rujna 1943. godine o odcjepljenju od Italije i sjedinjenju s Hrvatskom. Izražavam 
svoju zahvalnost antifašističkim borcima II. svjetskog rata kao i hrvatskim braniteljima 
domovinskog rata za sve žrtve koje su dali da uživamo današnju slobodu i da živimo u 
zajednici država integrirane Europe. 
Danas sloboda i demokracija te ljudska prava nemaju alternative. Duboko sam uvjeren kako 
nam je svima cilj da se u Hrvatskoj svi državljani osjećaju svoji na svome.  
Prijeđeni put u proteklih 7 godina Hrvatskog Sabora i Vlade uspješno odgovorivši na sve pa i 
najveće izazove kao što su rješavanje raznih gospodarskih kriza, čuvajući zaposlenost i 
sveukupno gospodarstvo, omogućili su značajna pozitivna ostvarenja prve i druge Vlade g. 
Plenkovića koja odgovorno skrbi o ravnomjernom razvoju svih hrvatskih krajeva. Kontinuirano 
su poboljšavani uvjeti rada i poduzetnička klima, smanjeni su porezi kroz višekratne porezne 
reforme, stabilizirao se i podigao rejting na dosad najvišu razinu, a raste i bonitet sveukupnog 
gospodarstva Hrvatske čime se stvaraju istinski uvjeti za njegov oporavak kao i rast i razvoj 
te privlače vanjske i još više unutarnje investicije uz sveukupno osiguranih 25 milijardi. eura 
za razdoblje od 2020. – 2027. godine. Ističe istovremeni ulazak u Schengenski prostor i 
eurozonu uvođenjem eura, uspješno završivši sve propisane procedure vrlo zahtjevnog 
pretpristupnog perioda, a ove nedjelje stavljena je točka na i primjenom Schengenskih pravila 
i u zračnom prometu 7 naših zračnih luka.  Cijela će Hrvatska imati velike koristi, a naročito 



                                                             
 

regije koje su svojim proizvodima i uslugama dominantno orijentirane na međunarodne 
razmjene. Razmjena će se odvijati brže, jeftinije i jednostavnije a našim će se turistima time 
povećati dojmovi dostupnije destinacije i doživljaj najboljeg odmora.  
Isto tako intenzivno se nastavlja sa procesima ulaska u OECD kojim se također otvaraju nove 
mogućnosti gospodarske suradnje i razvoja što ovo elitno društvo razvijenih zemalja pruža.  
Istra je perjanica hrvatskog gospodarstva, naročito u turizmu. Posebno nas veseli što se sve 
uspješnije razvija turizam u ruralnim područjima. 
Istarska i Primorsko-goranska  županija zajedno sa Zagrebom premašuje prosječne 
gospodarske rezultate što je osim za te županije od velikog značaja i za čitavu Hrvatsku. Zato 
me posebno veseli izgradnja pulske bolnice, dovršetak Istarskog ipsilona i izgradnja druge 
cijevi cestovnog tunela Učka kao i pripreme za mnoge druge značajne investicije.  
Stoga možemo opravdano očekivati brži rast standarda koji ćemo ostvariti većim 
investicijama, proizvodnjom i izvozom. Uvjeren sam da će ovo dinamično i osposobljeno 
županijsko rukovodstvo, sva vodstva gradova i općina znati svojim predanim radom i uz 
pomoć Hrvatske Vlade i vrijednih poduzetnika privući značajna europska sredstva i stvoriti 
uvjete za rad i život još većeg broja radnika i stanovnika čime stvaramo uvjete za budućnost 
naše djece na rodnoj grudi kao i da nam se vrate naši iseljenici kako bi se svi zajedno borili 
za bolju budućnost hrvatske domovine.  
Dame i gospodo, na kraju još jednom Vam čestitam Dan Statuta IŽ u ime Predsjednika Vlade 
g. Plenkovića i u svoje ime na organizaciji ovih događanja i na svim Vašim vrijednim uspjesima 
i postignućima. 
 
DUBRAVKA SVETLIČIĆ: 
Zahvaljujemo gospodinu Bubiću i molimo za riječ izaslanika predsjednika Hrvatskog sabora i 
načelnika Općine Sveti Petar u Šumi, gospodina Marija Bratulića.  
 
ŠANDOR SLACKI: 
Ringraziamo l'inviato Bubić e invitiamo l'inviato del Presidente del Sabor croato e sindaco del 
Comune di S. Pietro in Selve Mario Bratulić a prendere la parola. 
 
MARIO BRATULIĆ  
Spettabile signore e signori, poštovane dame i gospodo. Poštovani predsjedniče Republike 
Hrvatske, poštovani župane sa svojim suradnicima, cijenjena predsjednice Skupštine, 
cijenjeni izaslaniče predsjednika Vlade Republike Hrvatske, saborski zastupnici i zastupnice, 
vijećnici i vijećnice, gradonačelnici i načelnici, uzvanici, branitelji, antifašistički borci, 
predstavnici talijanske zajednice i ostali manjinskih zajednica. Dopustite mi na početku 
prenijeti srdačan pozdrav i iskrene čestitke predsjednika Hrvatskog sabora, gospodina 
Gordana Jandrokovića povodom današnjeg dana, 30. ožujka, Dana Istarskog statuta. Isto 
tako upućujem i čestitke u svoje osobno ime. Danas s ponosom obilježavamo 30. ožujka kao 
dan kada je Istarska županija donijela svoj Statut kao temeljni dokument kojim je istaknula 
svoj identitet i usmjerila pravce svoga razvoja. Tada, prije 29. godina, bili smo spremni za nove 
izazove u cilju ostvarenja otvorenog, europskog i multikulturalnog društva. Nakon toliko godina 
moramo biti ponosni na Istarsku županiju jer je različitost, kad je u pitanju Istra, bogatstvo u 
kulturi, jeziku, dijalektu, tradiciji, običajima i slobodi razvijanja svih potencijala koji Istri daju 
prednost pred onim europskim i hrvatskim sredinama koje su učahurene u same sebe. Istra 
je u stoljećima iza nas imala posebnu važnost u hrvatskoj povijesti, a hrvatski narod kao 
većinski narod je usprkos raznim teškim povijesnim okolnostima sačuvao svoj identitet, kulturu 
i tradiciju kada je to bilo najteže. Danas, 10 godina nakon ulaska u Europsku uniju, nakon 
ulaska u Schengen i s eurom u džepu nalazimo se u posebnim vremenima izazivanim ratom 
na tlu Europe i ne tako davno corona krizom, ali i pred nekim novim krizama koje mogu ostaviti 
velike posljedice na dosadašnji način života. Važno je naglasiti da je u najtežim trenucima 
izazvanim corona krizom i ratom u Ukrajini naša vlada donosila odluke i mjere koje su imale 



                                                             
 

za cilj opstanak gospodarstva, tvrtki, OPG-ova i očuvanje radnih mjesta. Hrvatska je vlada 
prepoznala potrebe Istre te su milijarde kuna plasirane na područje Istre kako bismo mogli 
nastaviti tamo gdje smo stali prije krize. Sada smo pred novim izazovima od kojih moramo 
spomenuti održivost prostora kao što to naš župan stalno spominje i borbu protiv bespravne 
gradnje, završetak Istarskog ipsilona, obnovu željezničke mreže i morskih luka u Istri, 
osiguravanje nove radne snage, nove razvojne projekte, razvoj naših općina i gradova kroz 
novo programsko razdoblje EU fondova. Sada je održivost istarskih prostora jednako značajna 
kao i 90-ih godina prošlog stoljeća kada smo stvorili i obranili domovinu. Stalno treba ponavljati 
da smo stvorili poseban odnos prema pripadnicima Talijanske nacionalne zajednice te prema 
ostalim manjinskim zajednicama, a danas u Istri rade radnici koji dolaze iz raznih država 
Europe i svih krajeva svijeta te se u Istri osjećaju kao doma uz uzajamno poštovanje identiteta, 
tradicije i običaja. Vjerujem da ćemo imati snage za nove zamahe vizionarstva i izvrsnosti u 
Istri po svim pitanjima te je sada vrijeme da stavimo glave skupa za sve ča je Istri potrebno. 
Dragi naši, cari amici, danas vjerujem da zajedničkim snagama možemo našu Istru učiniti 
boljom u velikoj europskoj obitelji kojoj pripadamo.  
Još jednom prenosim srdačan pozdrav i iskrene čestitke predsjednika Hrvatskog sabora te 
čestitam i gospođi Franinović Marković koja je dobitnica nagrade. Za kraj, kako bi naši stari 
rekli, homo naprid s delon, mi ki znamo delat i bog nam daj sriće i zdravlja. Vidimo se k letu.  
Hvala. Grazie.  
 
DUBRAVKA SVETLIČIĆ: 
Zahvaljujemo gospodinu Bratuliću na govoru. 
 
ŠANDOR SLACKI: 
Ringraziamo l'inviato Bratulić per il suo intervento  
 
DUBRAVKA SVETLIČIĆ: 
Lora Pavletić je mezzosopranistica i aktivna dirigentica nacionalnih i internacionalnih vokalnih 
skupina i zborova. U suradnji s “Piccolo Opera Festival”, praizvela je svoju melodramu “La 
Legenda dell’Re Albus” za kojeg je priredila libreto iz jedne istarske legende. Nastupala je i u 
operama poput „Figarovog pira“, „Ljubavnog napitka“, „Thamos Kralj Egipta“ i „Madame 
Butterfly“.  
 
ŠANDOR SLACKI: 
Lora Pavletić è mezzosoprano e direttrice attiva di gruppi vocali e cori nazionali e 
internazionali. In collaborazione con il Piccolo Opera Festival ha eseguito la prima assoluta 
del suo melodramma “La Leggenda del Re di Albus” del quale ha scritto il libretto, tratto da 
una leggenda istriana. Si è esibita anche in opere come „Le nozze di Figaro“, „L'elisir d'amore“, 
„Thamos, re d'Egitto“  e  „Madama Butterfly“.  
 
DUBRAVKA SVETLIČIĆ: 
Zajedno s Kristijanom Marušićem i dirigenticom i pijanisticom Nadom Matošević Orešković, 
Lora Pavletić dio je trija koji se lani predstavio na 20 koncerata diljem Hrvatske, Slovenije i 
Italije. 
 
ŠANDOR SLACKI: 
Insieme a Kristijan Marušić e la direttrice e pianista Nada Matošević Orešković, Lora Pavletić 
fa parte del trio che l'anno scorso si è presentato in occasione di 20 concerti tenuti in tutta la 
Croazia, in Slovenia e in Italia. 
 
DUBRAVKA SVETLIČIĆ: 



                                                             
 

Dame i gospodo, poslušajmo sada skladbe „Serenada“ i „Moja zemlja“, u izvedbi Lore Pavletić  
u pratnji Vesne Ivanović Ocwirk.  
 
ŠANDOR SLACKI: 
Signore e signori, segue un intermezzo musicale con i brani „Serenada“ e „Moja zemlja“, 
eseguiti da Lora Pavletić con l'accompagnamento di Vesna Ivanović Ocwirk al pianoforte. 
 
(Lora Pavletić u pratnji Vesne Ivanović Ocwirk na klaviru)  
 
DUBRAVKA SVETLIČIĆ: 
Pozivamo Predsjednika Republike Hrvatske gospodina Zorana Milanovića da se obrati 
prisutnima. 
 
ŠANDOR SLACKI: 
Invitiamo il Presidente della Repubblica di Croazia Zoran Milanović a rivolgersi ai presenti. 
 
ZORAN MILANOVIĆ: Signore e signori, dragi domaćini, predsjednice Skupštine, župane, 
dragi uzvanici čestitam Vam 29. godišnjicu Statuta Istarske županije. Dokumenta koji 
obilježava jedno vrijeme, koje je te 1994. godine bilo malo drugačije. I standardi su bili drukčiji. 
Istarski Statut je nastao zahvaljujući naporima jednog broja ljudi, jer građanstvo o tome nije 
previše razmišljalo. Budući da se sada već piše povijest i neka se poglavlja zatvaraju, treba 
naglasiti kako su ljudi iz jedne političke stranke, iz Istarskog demokratskog saveza bili naročito 
uporni, tvrdoglavi i malo naporni, jer samo se tako postižu ciljevi, tako da ljudi na njima 
inzistiraju. I dobro da su inzistirali. Tada je to bio čin političke pameti i možda ne vizionarstva, 
jer je status talijanske zajednice tada u Istri već bio dosta definiran Osimskim sporazumima. 
Već kao dječak pamtim da su '76. ili '77. godine natpisne ploče na ulazu u neke gradove u Istri 
poput Rovinja, Novigrada, Buja i Umaga bile na dva jezika. Nije to niotkuda i niizčega poteklo. 
Upornost jedne grupe ljudi, u Hrvatskoj koja je tada bila obilježena ratom i stradanjem, u Istri 
srećom ne, ali je ona s jako velikim odazivom u ratu sudjelovala. Ovdje su se vodile neke 
druge bitke za koje je bilo vrijeme. Nisam religiozan čovjek ali u Starom zavjetu stoji. „Sve ima 
svoje doba, svaki posao pod kapom nebeskom svoje vrijeme. Vrijeme rađanja, vrijeme 
umiranja, vrijeme sađenja, vrijeme ubiranja, vrijeme ljubavi, vrijeme mržnje...“ i tako dalje. To 
vrijeme je bilo baš tada, 1994. godine kada se je o tome odlučivalo. To je bilo pametno te 
ljudima koji su za to zaslužni treba čestitati. Da nije bilo tog kruga ljudi to se ne bi dogodilo. 
Hrvatska bi bila uspješna i napredna, isto kao što je to i danas, u svim stvarima u kojima to i 
jest. I više nego što je to bila u 70-im godinama jer je taj napredak išao eksponencijalno, ali 
taj trenutak i to vrijeme je bitno naglasiti. Pogotovo zato što to nije spominjao nitko od ranijih 
govornika. To je važno za Hrvatsku i to je jedan nad standard. Iako je to jedna gruba i tehnička 
riječ kada govorimo o ljudima, osjećajima, ljudskim pravima, očekivanjima itd. To nije roba ili 
dodatna oprema, to su ljudi. Hrvatska ima svojim Ustavom i ustavnim zakonima i praksom 
izgrađen status nacionalnih manjina koje žive u Hrvatskoj kao autohtone, ili ne baš toliko 
autohtone ali su to u međuvremenu postale jer tako kaže Hrvatski ustav. Pravo izbora u 
parlament.... Mnoga od onih prava koja, treba to spomenuti, Hrvati u susjednim državama 
nemaju. Osim u BiH gdje su konstitutivni narod ali se svejedno potkradaju. To ne govorim da 
bismo to bilo kome nabili na nos, nego da se podsjetimo i osvijestimo kako nismo toliko loši. 
Da gradimo jednu zemlju koja je još 1994. bila bazirana na nekim standardima i nekim 
vrijednostima, da je tu i taj antifašizam... Kada kažem taj antifašizam želim reći da on nije 
linearan i jedno dimenzionalan. Ovdje su u 1945. i 1946. živjele dvije etničke zajednice. 
Slavenska, odnosno naša hrvatska, je bila brojnija ali ne puno brojnija. Talijanska je bila 
geografski pretežno locirana u zapadnoj Istri. Godine 1945., 1946 i 1947. ljudi su morali 
donositi teške odluke da li ostati u državi u kojoj su na vlast došli Slaveni i još k tome komunisti, 
dakle sve krivo i sve kontra očekivanja, ili otići. Ostao je mali broj ljudi. Preko njihovih prava i 



                                                             
 

njihovih ljudskih očekivanja moglo se je preći čizmom, cokulom ili gusjenicom tenka. Nije se 
to napravilo. Bilo je puno računa koje su jedni s drugima željeli izravnati, i to je općenito jedan 
teret i jedan užas koji je opterećivao odnose među narodima na ovom prostoru bivše 
Jugoslavije. Istra je jedina koja je, koliko god je specifična i drugačija te zbog brojnosti 
talijanske zajednice, koja je taj test, iako to nije ni test, nego naprosto jedan izazov ljudskosti 
i izazov spremnosti da budeš čovjek, prošla sa vrlo visokom ocjenom. I nisu to nikakvi europski 
standardi. Uostalom što su to uopće europski standardi i tko ih propisuje. Da su to baš neki 
striktni standardi, nisu. Trebao bi tu postojati neki reciprocitet. To su naši standardi. To smo 
mi, odnosno tada tvrdoglavi vi, odlučili u kakvim uzusima i normama želimo živjeti, te kako i 
od drugih očekujemo da se tako ponašaju. Ponavljam, to se je dogodilo puno godina prije 
ulaska Hrvatske u Europsku uniju i prije slutnje da će se to ikada dogoditi u našim životima. U 
vrijeme kada je Hrvatske bila još uvijek okupirana. I zato je taj događaj velik i bez nekakve 
sitno trgovačke kalkulacije. To je bio statement. Act of faith, Još jednom čestitam na tome. Te 
vrijednosti, jer europske vrijednosti i europske standarde je teško uhvatiti za glavu i za rep, 
smo usvojili. Igrajmo po pravilima. Koristimo prostor u koji smo ušli, ne zato jer smo svi isti jer 
Europa govori upravo o tome da su razlike među regijama velike. Da su razlike u navikama i 
u kulturi, pri čemu ne mislim na kulturu naspram nekulture već o tipu kulture i njezinim 
posebnostima, velike. Da nas je tu stotine milijuna i da možemo opstati kao Europska unija 
samo ako budemo slušali i gledali jedni druge. Slušali i tuđa očekivanja, a posebno očekivanja 
malih naroda i malih zajednica kao što je naša zajednica. Hrvatski narod i njegova država 
Republika Hrvatska, kako je i propisano Ustavom, su mali, kao i Istarska županija, i ako se ne 
budemo bavili svojim interesima i ne budemo nad njima cijelo vrijeme bdjeli, bili u njima i 
sebični ako treba, drugi nas neće ni primijetiti. Ne zato jer nas ne vole ili zato jer nas žele 
pogaziti, već zato što nas ne vide i ne čuju. I zato su ovakvi glasovi i ovakvi signali, nekada u 
noći, a sada usred dana, jako važni. Još jednom čestitam na pametnom i dobrom izboru, na 
pravim vrijednostima i hvala vam lijepa. Grazie mile.  
 
DUBRAVKA SVETLIČIĆ: 
Zahvaljujemo Predsjedniku Republike Hrvatske na obraćanju. 
 
ŠANDOR SLACKI: 
Ringraziamo il Presidente della Repubblica di Croazia per il suo intervento. 
 
DUBRAVKA SVETLIČIĆ: 
Grb Istarske županije priznanje je koje se dodjeljuje za posebne zasluge i doprinos na 
određenom području ili djelatnosti, a koje je trajno zadužilo Istarsku županiju. 
 
ŠANDOR SLACKI: 
Lo Stemma della Regione Istriana è un riconoscimento che viene conferito per meriti 
particolari e per aver fornito un contributo in un determinato ambito o una determinata attività, 
obbligando per sempre la Regione Istriana. 
 
DUBRAVKA SVETLIČIĆ: 
U povodu ovogodišnjeg Dana Istarskog statuta, Grb Istarske županije dodijelit će se doktorici 
znanosti Julijani Franinović Marković.  
 
ŠANDOR SLACKI: 
In occasione della Giornata dello Statuto istriano, quest'anno lo Stemma della Regione 
Istriana verrà conferito alla dottoressa Julijana Franinović Marković.  
 
DUBRAVKA SVETLIČIĆ: 



                                                             
 

Više o radu doktorice Franinović Marković, njezinom angažmanu u razvoju sustava palijativne 
skrbi u Istarskoj županiji te profesionalnim postignućima, pogledajte u video uratku koji slijedi. 
 
ŠANDOR SLACKI: 
Per saperne di più sul lavoro della dottoressa Franinović Marković, il suo impegno per lo 
sviluppo del sistema di cure palliative nella Regione Istriana e le sue conquiste professionali, 
vediamo il video a seguire. 
 
(video uradak o dr.Julijani Franinović Marković)  
 
DUBRAVKA SVETLIČIĆ: 
Molimo istarskog župana, gospodina Borisa Miletića, za riječ u povodu dodjele ovogodišnjeg 
Grba Istarske županije. 
 
ŠANDOR SLACKI: 
Preghiamo il Presidente della Regione Istriana Boris Miletić di prendere la parola in occasione 
del conferimento dello Stemma della Regione Istriana di quest'anno. 
 
BORIS MILETIĆ:  
Još jednom mogu doista od srca čestitati, i u ime Istarske županije ali i u svoje osobno ime 
poznajući Vaš rad dugi niz godina. Svi skupa možemo biti ponosni na vaš doprinos. Kao što 
sam i u svom govoru rekao, nije bitno što smo danas, već je bitno što ostaje iza nas. Vi ste, 
na području zdravstva i palijativne skrbi, ostavili jedan definitivno neizbrisiv trag i utrli put 
drugima. Možete biti primjer. Ono što u ovom trenutku želim kazati ispred vijećnika i medija je 
da su se ređenjem novog biskupa otvorili preduvjeti da se izgrađeni hospicij stavi u funkciju. 
Vjerujem da ćemo to u najskorije vrijeme napraviti i na taj način našim građanima kojima je 
pomoć najpotrebnija moći pružiti tu uslugu. Od srca hvala i svako dobro, prije svega dobro 
zdravlje, i puno uspjeha u daljnjem radu. Grazie mile.  
 
DUBRAVKA SVETLIČIĆ: 
Zahvaljujemo istarskom županu i pozivamo predsjednicu Skupštine Istarske županije da mu 
se pridruži na pozornici. Pozivamo, naravno, i doktoricu znanosti Julijanu Franinović Marković 
 
ŠANDOR SLACKI: 
Ringraziamo il Presidente della Regione Istriana e invitiamo la Presidente dell'Assemblea 
della Regione Istriana di raggiungerlo sul palco. Ovviamente invitiamo anche la dottoressa 
Julijana Franinović Marković. 
 
DUBRAVKA SVETLIČIĆ: 
Molimo istarskog župana da zajedno sa predsjednicom Skupštine Istarske županije uruči Grb 
Istarske županije doktorici znanosti Julijani Franinović Marković. 
 
ŠANDOR SLACKI: 
Segue la consegna dello Stemma della Regione Istriana alla dottoressa di ricerca Julijana 
Franinović Marković. 
 
DUBRAVKA SVETLIČIĆ:  
Molimo dobitnicu Grba Istarske županije doktoricu znanosti Julijanu Franinović Marković da 
se obrati prisutnima. 
 
ŠANDOR SLACKI: 
Preghiamo la dottoressa insignita dello Stemma della Regione Istriana di rivolgersi ai presenti. 



                                                             
 

 
DR. JULIJANA FRANINOVIĆ MARKOVIĆ:  
Poštovana gospođo predsjednice, gospodine župane, dragi vijećnici, zahvaljujem na ovom 
visokom priznanju, Grbu Istarske županije, međutim u to priznanje utkan je rad i talenti mnogih 
ljudi iz različitih institucija i ustanova. Mi već jako dugo gradimo palijativni sustav. Evo, ove 
godine je punoljetan, ima 18 godina. Međutim, htjela bi reći da je to jedno priznanje i za one 
nečujne i nevidljive. Ne samo za bolesnike nego i obiteljske njegovatelje koji 24 sata skrbe o 
svojim bolesnim članovima besplatno. Ovo priznanje je poruka da su vidljivi. Priznanje je to i 
vama vijećnicima Istarske županije koji ste pred 13 godina izglasali palijativnu skrb kao 
županijski prioritet i omogućili da iz volonterstva to postane profesionalna i strukturirana 
palijativna skrb. Hvala vam na tome. Dakle, prije nego je do toga došlo postojala je jedna mala 
grupa volontera: Irena, Danica, Milka i ja koji pojma nismo imali u što ulazimo. Međutim u Ligi 
protiv raka smo se okupili i odlučili da najprije mi nešto moramo naučiti. Pokojna profesorica 
Ankica Juršić, doajenka hrvatske palijativne skrbi, nam je omogućila jednu vrlo solidnu 
edukaciju diljem Europe. To smo sjeme nosili doma i prilagođavali ga našoj tradiciji, našoj 
kulturi, našoj vjeri i našem čovjeku. I uspjeli smo.  
Istarska županija od samog početka prati palijativnu skrb. Vjerovali su nam. Tome se je 
priključio i Grad Pula. Vi u Poreču imate jednu izvrsnu palijativnu inicijativu koja je postojala 
godinama kao hospicij, ali imate i jedan dragulj za koji bi voljela da ga razvijate, a to je socijalna 
palijativna skrb. To je još cijelo jedno područje bitaka i bitaka da palijativna skrb bude 
prepoznata u socijalnim domovima. Na kraju imamo priključivanje Porečko - pulske biskupije. 
Možemo reći da smo zajedničkim snagama, jer jedan čovjek može imati beskrajno mnogo 
ideja ali od toga nema ništa ako nema iza sebe cijeli niz pojedinaca koji daju od sebe puno 
više od svojih profesionalnih ograničenja. To su i Istarski domovi zdravlja sa dva mobilna 
palijativna tima, to je bolnički palijativni tim pri Općoj bolnici Pula, to je hospicij koji je u Porečko 
– pulskom Caritasu u suradnji sa Istarskom županijom i državom, to je odobrenje 
poslijediplomskog studija na Sveučilištu Jurja Dobrile gdje se educiraju budući pružatelji 
usluga palijativne skrbi, to je Medicinska škola i to je Liga protiv raka koja educira volontere i 
senzibilizira stanovništvo. 
Mislim da smo stvorili prepoznatljiv model palijativne skrbi u Istri koji je ušao u nacionalni 
program razvoja palijativne skrbi. Ovdje su i predstavnici Primorsko – goranske županije koji 
su također napravili veliki iskorak u palijativnoj skrbi.  
Postavili smo dobre temelje. Postavili smo i prvi kat i dobro ga natkrili, a vrijeme je i da dođu 
neki drugi i mlađi. Kako dalje ... Potrebe palijativnih bolesnika i njihovih obitelji zavise o nizu 
okolnosti. Ovdje smo uglavnom svi odrasli ljudi i svi imamo neko bliže ili daljnje iskustvo skrbi 
o teško bolesnoj ili umirućoj osobi. Znate koliko je to jedan osobni proces. I patnja i teškoća i 
nemoć . Tu nije dovoljno samo znanje. Nužno je i iskustvo i povjerenje. Povjerenje među 
profesionalcima i institucijama te ustrajnost. Jer sve ima svoje vrijeme. Živimo jako brzo, toga 
smo svjedoci. Izloženi smo brojnim neizvjesnostima, sjećanju na nedavni rat, epidemijama 
koje za čas postaju pandemije i svode nas na jednu vrlo nisku individualnost, tehnologizaciju 
svega pa i ljudskih odnosa. Bolest i umiranje pojedinca utopljeno je vrlo često u masu umrlih. 
Novinari često postavljaju pitanje koliko je ljudi koji trebaju palijativnu skrb. Mogu reći otprilike, 
ali zaista to ne znam točno. Međutim, u tom brojkama gubi se ono najvažnije. Gubi se 
dostojanstvo ljudske osobe. Ono je ugroženo pred kraj života.  
Palijativna skrb nije ništa drugo nego jedan snažni poziv svima nama na očuvanje ljudskog 
dostojanstva svake osobe do zadnjeg časa života. Pozvani smo biti uz njih. Blagoslovljena 
sam time što živim u zajednici koja ima kapacitet prepoznavanja potreba drugih, najranjivijih, 
i što je izgradila sustav kojim možemo pomoći teško bolesnim i umirućim osobama.  
Na kraju krajeva to smo u budućnosti mi.  
Dragi prijatelji, hvala vam na ovom priznanju i snažnoj podršci koju je Istarska županija, ali i 
svi vi, stanovnici Istre, pružate razvoju palijativne skrbi u Istri. Kako nekada tako i danas, a 
vjerujem i u budućnosti. Hvala vam lijepa.  



                                                             
 

 
DUBRAVKA SVETLIČIĆ: 
Zahvaljujemo doktorici znanosti Franinović Marković i još jednom iskreno čestitamo na 
zasluženom priznanju. 
 
ŠANDOR SLACKI: 
Ringraziamo la dottoressa Franinović Marković e, ancora una volta, le porgiamo sincere 
congratulazioni per il meritato riconoscimento. 
 
DUBRAVKA SVETLIČIĆ: 
Pozivamo vas sada da uživate u posljednjem glazbenom broju. U zajedničkoj izvedbi 
Kristijana Marušića i Lore Pavletić, te ponovno u pratnji Vesne Ivanović Ocwirk poslušajmo 
skladbu „Tacce il labbro“.  
 
ŠANDOR SLACKI: 
Ora vi invitiamo a godervi l'ultimo numero musicale. Eseguito congiuntamente da Kristijan 
Marušić e Lora Pavletić, sempre con l'accompagnamento di Vesna Ivanović Ocwirk al 
pianoforte, sentiamo ora il brano „Tace il labbro“.  
 
(Kristian Marušić i Lora Pavletić u pratnji Vesne Ivanović Ocwirk na klaviru)  
 
DUBRAVKA SVETLIČIĆ:  
Zahvaljujemo našim današnjim izvođačima na divnim izvedbama. 
 
ŠANDOR SLACKI: 
Ringraziamo gli interpreti di oggi per queste bellissime esecuzioni  
 
DUBRAVKA SVETLIČIĆ: 
Dame i gospodo, ovime smo stigli do kraja današnje svečanosti. U ime naših domaćina, 
zahvaljujemo Vam na dolasku i pažnji te pozivamo na nastavak druženja u vinskom podrumu 
Istarske sabornice.  
 
ŠANDOR SLACKI: 
Signore e signori, siamo ora giunti alla fine dell'odierna celebrazione. A nome dei nostri 
padroni di casa vi ringraziamo per essere intervenuti e per la vostra attenzione. Vi invitiamo a 
unirvi a noi nella cantina dell'Aula della Dieta istriana.  
 
DUBRAVKA SVETLIČIĆ: 
Čestitamo vam Dan istarskog statuta! 
 
ŠANDOR SLACKI: 
Auguri per la Giornata dello Statuto istriano! 
 
Sjednica je zaključena u 13,30 sati. 
 
 
Zapisnik napisale 
Manuela Gržinić  
Andrea Jelovčić         

Predsjednica Skupštine 
Sandra Ćakić Kuhar 
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